
تاکید بر افزایش ظرفیت ناوگان 
هوایی، ریلی و جاده ای در ایام اربعین

وزیر راه و شهرسازی  در جلسه ستاد هماهنگی سفرهای اربعین بر ضرورت 
افزایش تعداد قطارها، پروازها و اتوبوس با هدف افزایش ظرفیت جابجایی 
زائران اربعین تاکید کرد. تاکید بر افزایش ظرفیت ناوگان هوایی، ریلی و 
جاده ای در ایام اربعین به گزارش ایلنا از وزارت راه و شهرسازی، »مهرداد 
بذرپاش« در جلسه ســتاد هماهنگی سفرهای اربعین که در ساختمان 
دادمان وزارت راه و شهرسازی برگزار شد، ضمن بررسی گزارش عملکرد 
سال گذشته ســازمان های تابعه وزارت راه و شهرسازی در ایام اربعین و 
برنامه ریزی ها و اقدامات انجام شــده برای ســال جاری، بر رفع موانع و 
مشکلات سال های گذشته و بهبود خدمات برای ایام اربعین سال ۱۴۰۲ 
تاکید کرد. وزیر راه و شهرسازی در ادامه این جلسه، بهسازی مسیرها و 
پایانه های مرزی و ارتقا کیفیت سطح خدمات دهی به زائران در پایانه ها 
را از جمله اقداماتی برشــمرد که لازم اســت در اربعین ۱۴۰۲ با دقت 
نظر بیشتری اجرایی شود. بذرپاش خاطرنشان کرد: در حوزه حمل ونقل 
جاده ای، انجام اقدامات موثر با اســتفاده از همه ظرفیت های موجود و با 

کمک سایر دستگاه ها، به منظور افزایش تعداد ناوگان ضروری است.
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حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی، از تیم ملی والیبال جوانان جمهوری اسلامی ایران به مناسبت قهرمانی در جهان تقدیر کردند.  به گزارش ایسنا متن پیام رهبر 
انقلاب اسلامی به این شرح است: بسمه تعالی
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پایان حکمرانی شبه 
بنگاه ها!

بســیاری از خریداران و فروشندگان در بازار مسکن طی سال های 
اخیر از عملکرد ســوء مشاوران املاک متخلف و بدون مجوز دچار 
ضرر و زیان شده اند و حالا مجلس و دولت از مسیر طرح ساماندهی 
بازار مســکن و اجاره بها قصد دارند به ســیطره  بنگاه های متخلف 
خاتمه دهند. به گزارش ایســنا، در شرایط فعلی بازار مسکن تحت 
تاثیر شرایط عمومی اقتصاد و افت نرخ ارز به آرامش رسیده است. 
همزمان، ســاماندهی این بازار از دو مســیر برنامه و اقدام در حال 
انجام اســت. مجلس و دولت طرح ســاماندهی بازار زمین، مسکن 
و اجاره بها را ارایه کرده اند و با رفع ایراداتی که مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام و شــورای  نگهبان بــه آن وارد کرده اند می تواند به 
کنترل و ساماندهی بازار مسکن کمک کند. از طرف دیگر شناسایی 
و برخورد با مشــاوران املاک متخلف از اوایل خرداد امســال آغاز 
شــده اســت. طبق آماری که وزارت راه و شهرسازی ارایه کرده از 
۱۰ هزار و ۴۷۷ مورد بازرسی صورت گرفته از دفاتر املاک سراسر 
کشور تا کنون ۱۰۴۱ واحد صنفی غیرمجاز و متخلف شناسایی و 
برای آنها پرونده تشــکیل شده است. طی سال های گذشته علاوه 
بر نوســانات اقتصادی، عملکرد برخی مشاوران املاک اثرات سوئی 
بر بازار مسکن ایجاد کرده اســت. بررسی ها نشان می دهد بعضی 
مشاوران املاک مرتکب دســت کم شش تخلف صنفی می شوند؛ 
از دریافت کمیسیون بالاتر از نرخ مصوب گرفته تا دریافت بالابود، 
ارایه ندادن کد رهگیری و همدســتی برای بالا بردن نرخ مســکن 
در مناطق از جمله تخلفات مرســوم بعضی بنگاه ها اســت. وزارت 
راه و شهرسازی دولت سیزدهم با همکاری پلیس و وزارت صمت، 
موضوع برخورد با مشــاوران املاک متخلف را کلید زده است. در 
روزهــای اخیر با حضور مهرداد بذرپاش ـ وزیر راه و شهرســازی، 
نشســتی به منظور اثرگذاری اقدامات صورت گرفته برگزار و مقرر 
شد تا جلسات ارتقای هماهنگی و سرعت بخشی به طرح ساماندهی 
واحدهای صنفی غیرمجاز و متخلف بنگاه مشاور املاک با محوریت 
ادارات کل راه و شهرســازی اســتان ها برگزار شود. به گفته سردار 
رحیمــی، رییس پلیس اقتصادی، پلیس امنیت و پلیس اماکن در 
سرتاسر کشور در کنار وزارت راه و شهرسازی است تا بتواند اهداف 
خود را در خصوص کنترل بازار اجاره، عملیاتی و اجرایی کند. پایان 
حکمرانی شبه بنگاه ها! مســئولیت شناسایی املاک فاقد مجوز با 
اتحادیه مشــاوران املاک اســت. با اطلاعی که اتحادیه مشاوران 
املاک به پلیس اماکن ارسال خواهد کرد نیازی به مدت زمان ۱۵ 
روزه اخطار نخواهد بود و بنگاه های املاک مکلف هستند تا نسبت 
به اخذ مجوز از درگاه ملی مجوزها اقدام کنند. از طرف دیگر طرح 
»ســاماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها« که توسط مجلس به 
تصویب رســیده در روزهای اخیر با چهار ایراد وارد شــده از سوی 
مجمع تشخیص مصلحت نظام مواجه شد. شورای نگهبان نیز آن را 
مغایر شرع و قانون اساسی دانست؛ البته این ایرادات به نظر می رسد 
چندان جدی نیســت و طرح پس از رفع اشکالات توسط مجلس و 
دولت می تواند به تایید برسد. همزمان با اجرای دو برنامه ی مذکور، 
قیمت ها در بازار مسکن از حدود دو ماه قبل رو به کاهش گذاشته 
و این بازار وارد رکود سنگین شده است. بسیاری از خریداران بالقوه 
مسکن در انتظار ریزش بیشتر قیمت ها هستند و تقاضای سوداگری 
از بازار کنار کشــیده است. بررسی ها نشان می دهد در شهر تهران 
نرخ های پیشــنهادی فروش آپارتمان بین ۲۰ تا ۲۵ درصد کاهش 

یافته است.

گزیده خبر

ضرورت ایجاد برج های تخلیه اضطراری 
گاز در۲۳ نقطه از پایتخت

معاون پدافند غیرعامل سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران از مهلت ۱۰ روزه این سازمان 
به شرکت گاز برای ارائه طرح ایجاد برج های تخلیه اضطراری گاز در ۲۳ نقطه از شهر تهران خبر داد.

به گزارش ایســنا، محمد حسن فصیح از برگزاری نشست کارشناســی بررسی ایجاد برج های تخلیه 
اضطراری گاز در زمان وقوع زلزله احتمالی در تهران خبر داد و گفت:  این نشست به منظور بررسی و 
تشریک مساعی درخصوص ایجاد برج های تخلیه گاز اضطراری با حضور نمایندگانی از سازمان پدافند 
غیرعامل کشور، سازمان مدیریت بحران کشور، قرارگاه ثارالله)ع(،   دادسرای عمومی و انقلاب، شرکت 
گاز اســتان تهران، معاونت شهرسازی و معماری شــهرداری تهران، معاونت فنی و عمرانی شهرداری 
تهران، ســازمان بازرسی شهرداری تهران در محل ســالن کنفرانس این سازمان برگزار شد. فصیح با 
بیان اینکه در این نشست اهداف و الزامات قانونی، امنیتی و ایمنی احداث برج های تخلیه گاز در زمان 
وقوع زلزله احتمالی در تهران مورد بررســی قرار گرفت، گفت:  بر اساس مصوبه هیات وزیران در سال 
۱۳۹۶، اداره گاز باید برج های اضطراری تخلیه گاز در مناطق مختلف تهران را ایجاد کند که بر همین 
اساس ۲۳ نقطه در تهران شناسایی شد که اداره گاز باید در آنها برج های ۶۰ تا ۸۰ متری برای تخلیه 
اضطراری گاز باقی مانده در لوله ها در زمان زلزله احتمالی را ایجاد کند. معاون پدافند غیرعامل سازمان 
پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران افزود: در این نشست روند پیگیری ایجاد چنین سازه هایی در 
شــهر تهران بررسی شد و در خصوص راهکارهای افزایش ســطح ایمنی در حوزه شریان های حیاتی 
شــهر تهران با رویکرد پیشــگیرانه و اخذ هماهنگی های لازم برای مقابله با حوادث ناشی از آسیب به 
شــریان های حیاتی گفت وگو و تبادل نظر شد. همیشه باید نگران زلزله تهران باشیم/ مردم، آموزش 
مواجهه با زلزله را جدی بگیرند وی با اشاره به تصمیمات اتخاذ شده در این نشست نیز گفت: در این 
نشست مقرر شد شرکت گاز اســتان تهران طی مدت ۱۰روز مکاتبات، مستندات و گزارش های فنی 
و توجیهــی طرح ایجاد برج های تخلیه گاز را به تمامــی ارگان های ذیربط و معاونت پدافند غیرعامل 
سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران به منظور بررسی و اظهارنظر کارشناسی ارسال کند و 
همچنین پس از حصول تمام مستندات از طرف شرکت گاز استان تهران اولین جلسه کارشناسی به 

منظور هماهنگی، رفع ایرادات و نواقص و ایجاد هم سویی میان کلیه دستگاه های ذیربط برگزار شود.

بر اساس آمارها فوتی های ناشی از حوادث کار 
در کشور ۱۱ درصد کاهش داشته و بیش از ۲۲ 
هزار کمیته حفاظت فنی در کارگاه های بالای 
۲۵ نفر کشــور به منظور صیانــت از نیروهای 
کار تشــکیل شــده اســت. به گزارش ایسنا، 
ارتقای ایمنی به منظور کاهش حوادث ناشــی 
از کار از جملــه مطالبات مهم جامعه کارگری 
و کارفرمایی اســت و در این راســتا اقدامات 
موثــری در خصوص کاهش حوادث ناشــی از 
کار، گســترش آموزش و رعایت نکات ایمنی 
در دولت ســیزدهم صــورت گرفته و منجر به 
کاهش آمار تلفات و حوادث کار شــده اســت. 
کاهش ۱۵ درصدی نرخ آســیب های شغلی  از 
جمله مهم ترین دســتاوردهای دولت در مسیر 
ارتقای فرهنگ ایمنی و بهداشت کار است. در 

حال حاضر صیانت از نیروی 
اولویت های  جملــه  از  کار 
وزارت تعــاون، کار و رفــاه 
اجتماعی به شــمار می رود 
و در ایــن خصوص بیش از 
۲۲ هــزار کمیته حفاظت 
فنی در ســطح کشور و در 
کارگاه های بــالای ۲۵ نفر 
کشــور به منظور حفاظت 
از نیروی کار تشکیل شده 
است که ضمن خودارزیابی 
کار  نیــروی  از  کارگاه  در 
و ســرمایه های مجموعــه 
معاون  می کننــد.  صیانت 
وزارت تعــاون،کار و رفــاه 
اجتماعــی از کاهــش ۱۱ 
درصدی فوتی های ناشــی 
از حــوادث کار در کشــور 
خبــر داده و می گوید: این 
آمــار در ابتــدای دولــت 
بود  نفــر  ســیزدهم ۸۰۰ 
کــه با تــلاش انجمن های 
صنفی ایمنــی، کارگاه های 
حفاظتی و بازرسان کار به 
۷۱۱ نفر رســیده و کاهش 
۱۱ درصــدی فوتی هــای 
ناشــی از حــوادث کار را 
نشان می دهد.براساس آمار 
سازمان جهانی کار در دنیا 
بر اثر وقوع حوادث ناشی از 
کار به طور متوسط سالانه 
۲ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر 

فوت می شــوند. به اعتقاد کارشناسان صیانت 
از نیــروی کار موجب رشــد و تعالــی بنگاه و 
افزایش بهره وری آن می شــود و زمینه حمایت 
از پایداری مشاغل و حفظ اشتغال در بنگاه ها را 
به فراهم می کند. در همین راستا علی حسین 
رعیتی فــرد - معاون روابــط کار وزیر تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی از کاهــش ۱۱ درصدی 
فوتی های ناشــی از حوادث کار در کشور خبر 
داده و می گوید: این تعداد در کشور در ابتدای 
دولت سیزدهم ۸۰۰ نفر بود که اکنون با تلاش 
انجمن های صنفی ایمنی، کارگاه های حفاظتی 
و بازرسان کار کاهش یافته و فوتی های سالانه 
ناشــی از حــوادث کار از ۸۰۰ نفر به ۷۱۱ نفر 
رســیده و کاهش ۱۱ درصدی فوتی های ناشی 

از حوادث کار را نشان می دهد.

وی معتقــد اســت وقوع حتی یــک فوتی در 
حوادث کار زیاد اســت و اگر چه تعداد حوادث 
کار در کشور ما از میانگین جهانی پایین تر است 
اما باید تلاش کرد تا این تعداد هم کاهش یابد 
تا تبعات آن کمتر گریبانگیر جامعه شود. معاون 
وزیر کار با اشاره به تلاش های صورت گرفته در 
این زمینه می گوید: در خصوص حوادث ناشی 
از کار موفق شــدیم ۸۹۰۰ حادثه سالانه را به 
۷۸۰۰ حادثه کاهش دهیم که نشــان می دهد 
کلیت این حوادث ۱۴ درصد کاهش یافته است. 
در راستای صیانت از نیروی کار در سطح ملی 
و بین المللی مقاوله نامه ۱۵۵ ایمنی و بهداشت 
شــغلی ســازمان بین المللی کار آذر ماه سال 
۱۴۰۰ به تصویب مجلس رســید و جهت اجرا 
از سوی رئیس جمهور به وزارت کار ابلاغ شد. 
به موجب ایــن مقاوله نامه هر 
کشور عضو با توجه به شرایط 
و رویه های ملی و با مشــورت 
بــا تشــکل های کارفرمایی و 
کارگری منتخب، باید سیاست 
ملی منسجمی را در خصوص 
ایمنی و بهداشــت شــغلی و 
محیط کار تدوین و اجرا کنند 
و به طور دوره ای مورد بازنگری 
قرار دهــد. فرایند پیوســتن 
جمهــوری اســلامی ایران به 
مقاوله نامه ایمنی و بهداشــت 
شــغلی پس از طــی گام های 
با حمایت شــرکای  قانونی و 
اجتماعی به ســرانجام رسید. 
پیوستن ایران به این مقاوله نامه 
در راستای بهبود شرایط کار و 
حفظ حقــوق کارگران مطابق 
بین المللی  اســتانداردهای  با 
صورت گرفت. به گزارش ایسنا 
مطابــق مــاده ۹۵ قانون کار، 
نظارت مستمر بر حوزه ایمنی 
کار و مسئولیت اجرای مقررات 
و ضوابط فنی و بهداشت کار بر 
عهده کارفرمایان گذاشته شده 
است. هر گاه بر اثر عدم رعایت 
مقررات مذکور از سوی کارفرما 
واحد حادثه ای  یا مســئولین 
رخ دهد، شــخص کارفرما یا 
مسئول مذکور از نظر کیفری و 
حقوقی و مجازات های مندرج 

در این قانون مسئول است.

کاهش فوتی های ناشی از حوادث کار در کشور

رئیسی در جمع عشایر کهگیلویه و بویراحمد:

برقعشایرازطریقپنلهایخورشیدیتامینمیشود
محسنی اژه ای:

بیاحترامیبهقانونروحیهدیکتاتوری
بهوجودمیآورد

آغازاجرایپروژههایمشترکایرانوچینازماهآینده

رئیس قوه قضاییه گفت: اگر قانون در جامعه حاکم باشد، استقرار آرامش و زیست مسالمت آمیز نیز در جامعه تسهیل 
می شــود و اگر فردی به قانون احترام نگذارد ممکن اســت روحیه دیکتاتوری در او ایجاد شــود. به گزارش ایســنا، 
حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای امروز دوشنبه )۲۶ تیر( طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضاییه با 
اشاره به در پیش بودن ایام حزن انگیز ماه محرم و شهادت سرور و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( و فرزندان 
و یاران باوفای ایشان، اظهار کرد: با فرا رسیدن ماه محرم بر همه دل های پاک، حُزن مستولی می شود و همه خوبی ها و 

فضیلت ها نظیر ایثار، اخلاص، شجاعت، استقامت و شهادت، تجلی خاص پیدا می کند......

بدهکارترین کشورهای دنیا کدامند؟

پیشبینیسرنوشت۱۴روزهبیتکوینطلای جهانی دوباره رنگ پراند
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گزیده خبر

اسلامی: »دِرو کردن« استعدادها 
اولویت کشورها است

رئیس سازمان انرژی اتمی ایران گفت: فرآیند رفتن دانشجویان و متخصصان 
به سایر کشورها به چند روز و چند هفته کاهش یافته است؛ چراکه کشورها 
درو کردن و وارد کردن استعدادها به کشور خود را در بالاترین اولویت قرار 
داده اند.به گزارش ایسنا، محمد اسلامی در آیین انعقاد تفاهم نامه بین وزارت 
آموزش و پرورش و ســازمان انرژی اتمی ایران و مراسم اختتامیه جشنواره 
علمی "من فناوری هسته ای هستم"، اظهار کرد: پیش تر وقتی یک دانشجو 
یا متخصصی تقاضای رفتن به کشــوری را مطرح می کرد باید یک پروســه 
زمانی طولانی طی می شــد اما این فرآیند امــروز به چند روز و چند هفته 
کاهش یافته اســت چراکه کشــورها درو کردن و وارد کردن استعدادها به 
کشور خود را در بالاترین اولویت قرار داده اند.وی ادامه داد: گرفتن استعدادها 
همیشــه عامل کِشــنده و برُونی ندارد بلکه عاملی هم از درون دارد که آن 
استعداد را به کشــور دیگر پرتاب می کند. این امر متاثر از شرایط محیطی 
است که اولین آن در مدرسه و سپس دانشگاه و از آن مهم تر آینده شغلی 
فرد اســت.رئیس سازمان انرژی اتمی ایران، ادامه داد: اصل پیشرفت ایمان، 
پایداری، عشــق به میهن و ملت و عشق به عزت آفرینی است.  دنیا دنیای 
زور و رقابت اســت، نه رقابت در شــرایط برابر بلکه رقابت در شرایطی که 
سنگ می اندازند تا کسی راه نرود. رقابت در شرایط نابرابری و در ایجاد موانع 
بســیار است تا خود را همواره پیروز میدان معرفی کنند. تمام هیاهویی که 
برای هســته ای ایجاد کرده اند برای این اســت که پیشرفت ما اتفاق نیفتد. 
امروز غارتگری ســمبل محتوایی اســت که جلوه های آن به استدلال ها و 

مهارت ها رسیده است و تورهایی پهن می کنند.وی با اشاره به تاکیدات مقام 
معظم رهبری در خصوص افزایش ۲۰ برابری رشــته های هسته ای، تاکید 
کرد: ظرفیت سازی کردن برای کشور نیازمند وجود نیروی با استعداد است 
که در این راه عاشقانه قدم زند. سازمان انرژی اتمی امروز از افتخارات تاریخ 
معاصر کشور است که در تهدید، تحریم، تخریب، عملیات تروریستی و ترور 
و فشار روزانه روانی، همکاران ما توانستند در خیلی از سر فصل های هسته 
ای با این همه مزاحمت و محدودیت جزو کشــورهای تراز اول باشند. این 
چیزی نیست که غلو کنیم و حقیقتی است که وجود دارد و در محیط بین 
الملل هم به آن اعتراف می کنند.اســلامی همچنین با اشاره به بیانات مقام 
معظم رهبری در ۲۱ خرداد، افزود: باید پرورش شخصیت خودباور، توانا و اثر 
گذار و کارآمد را با همکاری آموزش و پرورش و خانواده ها انجام دهیم. این 
جشنواره یک گام از این عملیات است که تحقق آن مرکب از عناصر مختلف 
است. زمانی که دکتر صحرایی رییس دانشگاه فرهنگیان بودند تفاهم نامه ای 
در خصوص برگزاری کارگاه و... برای معلمین داشتیم که ایشان وزیر شدند 
و امروز این تفاهم نامه امضا می شود. سازمان انرژی هسته ای مبدل فناوری 
های تولیدی بوده و در کنار آن خودش هم مصرف کننده بوده است. امروز 
گام سوم تکمیلی ما این است که این فناوری را در خدمت همه بخش های 

جامعه بگذاریم  و گسترش دهیم.
کنعانی اعلام کرد

توصیه به آمریکاو اعتراض به روسیه
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان گفت: وزیر امور خارجه عمان امروز 
به تهران سفر می کند. به گزارش ایسنا ، ناصر کنعانی در نشست مطبوعاتی 
خــود با خبرنگاران گفت: وزیر امور خارجه عمان در این ســفر با وزیر امور 
خارجه ایران  و تعدادی دیگر از مقامات کشــورمان رایزنی می کند. کنعانی 
در پاســخ به ســوال دیگری  در مورد تعلیق رابرت مالی از پرونده ایران از 
ســوی دولت آمریکا  و این که ایران ، آیا ایــن موضوع را مثبت و یا منفی 
می داند؟ گفت: ارزیابی خاص مثبت و یا منفی در این ارتباط نداریم. ما به 
رفتارهای دولت آمریکا نگاه می کنیم . وی تاکید کرد: رفت و آمد افراد مبنای  
قضاوت ما نیســت. ما به رفتارهای دولت ها نگاه می کنیم. سخنگوی وزارت 
امور خارجه جمهوری اســلامی ایران در پاسخ به سوالی در  مورد  برخی از 
تحلیل ها در ارتباط با  سفر رییس جمهور به کنیا و تحلیل های منتشر شده 
مبنی بر انجام تلاش هایی از ســویی آمریکا و اسراییل مبنی بر این که این 
ســفر انجام نشود، خطاب به خبرنگار پرســش کننده گفت: من ارزیابی در 
مورد آنچه که شــما مطرح کردید، ندارم وی گفت: سفر رییس جمهور به 
کنیا در زمان خودش انجام شــد ، ســفر موفقی بود. روابط ایران و کنیا در 
سال های گذشته هم سازنده و رو به پیشرفت بوده است وکنعانی با اشاره به 
قراردادهای امضا شده بین ایران و کنیا در این سفر گفت: توافقات امضا شده 

، زمینه ساز ایجاد جهش در روابط دو کشور خواهد بود .

رئیسی در جمع عشایر کهگیلویه و بویراحمد:

برقعشایرازطریقپنلهایخورشیدیتامینمیشود
رییس جمهور در جمع مردم استان کهگیلویه و بویر احمد گفت: 
عملیات اجرایی احداث ســد ســقاوه امروز آغاز خواهد شد. به 
گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز دوشنبه در جریان 
سفر دوم دولت مردمی به استان کهگیلویه و بویراحمد در جمع 
عشایر دشت سقاوه این اســتان گفت: با توجه به عشایرنشین 
بودن این اســتان، برنامه های این ســفر را از حضور و دیدار با 
عشــایر آغاز کردیم. رئیس جمهور با اشاره به مطالبات مطرح 
شــده در این دیدار درباره مسئله آب اظهار داشت: این منطقه 
از پربارش ترین نقاط کشــور اســت و کاری که باید انجام شود 
برنامه ریــزی برای توزیع و مصرف آب به بهترین شــکل برای 
مصارف شــرب، کشاورزی و صنعت است. رئیسی با بیان اینکه 
با بهره برداری از سد چمشــیر در استان بخش قابل توجهی از 
مشکل تامین آب رفع شــده و ۷۰ هزار هکتار از اراضی استان 
تحت پوشــش منابع آبی این ســد قرار خواهند گرفت، افزود: 
علاوه بر این ســد، ســد دیگری هم در مدت کوتاهی در دشت 
سقاوه احداث خواهد شد تا مشکل تامین آب پایدار عشایر را نیز 
برطرف کند. رئیس جمهور با اشــاره به تامین اعتبار و اقدامات 
انجام شده برای توزیع و نصب پنل های خورشیدی برای عشایر 
در راســتای تامین برق و نیازهایی مثل آبگرم آنان تصریح کرد:  
در ســال های گذشــته اقدامات خوبی در زمینه ایل راه ها انجام 
شــده اما کمبودهایی نیز وجود دارد که در این سفر اعتبارات 
لازم بــرای رفع این کمبودها در نظر گرفته شــده و تخصیص 
خواهد یافت. رئیسی با بیان اینکه عشایر یکی از مولدترین اقشار 
جامعه هســتند و همه ما به نوعی میهمان سفره آنان هستیم، 
خاطرنشان کرد: همه باید به تقویت تولید در میان عشایر کمک 

کننــد. پرواربندی قراردادی دام که از گذشــته به نوعی وجود 
داشته باید تداوم و گسترش یابد تا عشایر از ناحیه تامین نهاده ها 
برای دام های خود نگرانی و دغدغه نداشــته باشند و تولید آنها 
دچار اختلال نشــود. رئیس جمهور اضافه کرد: اولویت ما برای 
تامین مواد پروتئینی و لبنی تولیدات داخلی است و واردات باید 

فقط در جایی انجام شــود که امــکان تولید وجود ندارد، اما در 
جایی که به همت عشایر می تواند گوشت قرمز و مواد لبنی تولید 
کرد، همه باید از افزایش تولیدات آنها حمایت کنیم و اطمینان 
دارم با همت عشــایر و حمایت دولت امــکان تامین نیازهای 
پروتئینی کشور در داخل وجود دارد. رئیسی با بیان اینکه عشایر 

در جهت اجرای سیاســت های اقتصاد مقاومتی نقش بســیار 
موثری دارند، گفت: عشــایر همواره در عرصه های مختلف، چه 
در دفاع از ارزش ها و ایستادن پای انقلاب، چه در دفاع مقدس و 
چه در عرصه تولید حضور موثر و پررنگی داشته اند و ما قدردان 
آنان هستیم. رئیس جمهور همچنین حمایت از کشت گیاهان 
دارویی و فعال تر شــدن خانه های بهداشت در استان را از دیگر 
مصوبات سفر دوم دولت مردمی به کهگیلویه و بویراحمد دانست 
و افزود: علاوه بر اینها در این سفر مصوبات خوبی برای تکمیل 
ایل راه ها و نیز خرید تضمینی محصولات عشایر و روستائیان در 

نظر گرفته شده است.
رئیســی خرید تضمینی محصولات عشایر و روســتائیان را از 
راهکارهای موثر به صرفه شــدن اقتصاد روســتائیان و عشایر 
دانســت و اظهار داشت: اینکه امام راحل فرمودند عشایر ذخایر 
انقلاب هســتند یک تعارف نیســت و برای ما مسئولیت آفرین 
است، لذا مســئولان باید با حمایت از روند تولید در روستاها و 
در میان عشایر، نسبت به این ذخایر توجه ویژه و مناسب داشته 
باشند. رئیس جمهور با اشاره به برخی سخنرانان در این جلسه 
که از فارغ التحصیلان دانشگاهی بودند، ضمن ابراز خرسندی از 
اینکه عشایر در کنار کار و فعالیت و تولید از تحصیل در مدارج 
عالی نیز غافل نشــده اند، تصریح کرد:  نکاتی که در این جلسه 
مطرح کردید، از قبل نیز با ســفر نمایندگان دولت و گفتگو با 
مســئولان و معتمدین استان احصا شده بود و تصمیماتی برای 
رفع آنها گرفته شده است که امیدوارم به رفع سریع تر مشکلات 
بیانجامد. در این مراسم سه نفر از برگزیدگان عشایر نیز به بیان 

نقطه نظرات و دیدگاه های خود پرداختند.

رئیس قوه قضاییه گفت: اگر قانون در جامعه حاکم باشــد، استقرار 
آرامش و زیست مسالمت آمیز نیز در جامعه تسهیل می شود و اگر 
فردی به قانون احترام نگذارد ممکن است روحیه دیکتاتوری در او 
ایجاد شــود. به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای امروز دوشنبه )۲۶ تیر( طی سخنانی در نشست شورای عالی 
قوه قضاییه با اشــاره به در پیش بودن ایام حزن انگیز ماه محرم و 
شهادت سرور و سالار شــهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( و 
فرزندان و یاران باوفای ایشان، اظهار کرد: با فرا رسیدن ماه محرم بر 
همه دل های پاک، حُزن مســتولی می شــود و همــه خوبی ها و 
فضیلت ها نظیر ایثار، اخلاص، شجاعت، استقامت و شهادت، تجلی 
خاص پیدا می کند؛ در ایران اســلامی نیز با فرا رسیدن ایام محرم 
شاهد جوشش غیرت دینی اقشار مختلف مردمی هستیم و این همه 
به برکت خون مطهر حضرت سیدالشهداء است. رئیس دستگاه قضا 
در ادامه با بیان اینکه سرلوحه ی کارِ قوه قضاییه، قانونمداری است، 
گفت: قوه قضاییه هم باید خودش ملتزم به قانون باشد و هم همه 
تلاشــش را مصروف دارد تا قانون در کشور حاکم باشد؛ قانون باید 
فصل الخطاب باشد؛ عدالت جزء با برقراری قانون حکمفرما نمی شود؛ 
قانونمداری و احترام به قانون نشانه شخصیت افراد و مترقی بودن 
جامعه اســت؛ اگر قانون در جامعه حاکم باشــد، استقرار آرامش و 
زیست مســالمت آمیز نیز در جامعه تسهیل می شود؛ اگر فردی به 
قانون احترام نگذارد ممکن اســت روحیــه دیکتاتوری در او ایجاد 
شود.رئیس قوه قضاییه در ادامه به فرمایشات و بیانات امامین انقلاب 
درخصوص ضرورت التزام همگان به قانون اشاره کرد و گفت: امام 
راحل در موارد مختلف نسبت به قانونمداری تاکید و تکیه داشتند 
و احیاناً اگر کســی حرفی در مورد قانون داشــت و قانون را قبول 
نداشــت، ایشان می فرمودند »قانون تو را قبول ندارد«؛ مقام معظم 
رهبری نیز نسبت به اهمیت التزام به قانون تاکیدات فراوانی دارند و 
می فرمایند »مســئولیت قوه قضاییه تضمین اجرای قانون است«. 
محسنی اژه ای تصریح کرد: اجرای قانون به نفع همه جامعه است؛ 
ما باید بــه قانون عمل کنیم و از ملامــتِ ملامت کنندگان نگران 
نباشــیم؛ باید قانون را خوب بفهیم و خوب پیاده ســازیم و نگران 
نباشیم چه کسی خوشش می آید یا بدش می آید! به این نکته نیز 
باید اهتمام داشته باشیم که همه در برابر قانون برابر هستند. رئیس 
قوه قضاییه در ادامه به بیان مختصات و الزامات وضع قانون پرداخت 
و گفت: ممکن است گاهی اختلاف برداشت و تفسیر از قانون بوجود 

آید؛ بر همین اساس در زمان وضع قانون باید عنایت داشت که این 
قانون حتی الامکان »شــفاف« و »واضح« و »جامع« باشــد و قابل 
تفسیرهای متعدد و متضاد نباشد؛ همچنین کاربردش متناسب با 
مقتضیات زمان باشد. رئیس قوه قضاییه به ویژگی هایی که باید در 
مجری قانون باشــد نیز گریزی زد و گفت: مجری قانون باید آن را 
خوب بفهمد و خوب اجرا کند؛ اگر یک قانون مطلوب، به درســتی 
اجرا نشود، ممکن است عوارض و آسیب هایی پدید آید؛ چنانچه در 
فهم قانون نیز به درستی دقت نشود ممکن است مسائل و مشکلاتی 
عارض شــود. محســنی اژه ای در ادامه به ذکر خاطراتی از مقاطع 
مختلف زمانی در باب اهمیت التزام به قانون پرداخت و در نخستین 
خاطره به اشــاره کرد و گفت: در دهه های گذشته مانند زمان حال 
یک سلسله پرونده هایی در قوه قضاییه مطرح بود که برخی از آن ها 
مرتبــط با مقامات دولتی بود؛ در اثناء رســیدگی به آن پرونده ها، 
استاندارو برخی معاونان رئیس جمهور و معاونین وزراء تحت تعقیب 
قرار گرفته و پرونده کیفری برای آن ها تشکیل شد و بعضی از آن ها 
محکوم شدند؛ رئیس جمهورِ وقت از این قضیه خیلی ناراحت شده 
بود! از قضا یکی از این پرونده ها که مرتبط با یک مقام سیاسی دولت 
بــود و مشــارالیه در دادگاه بدوی محکوم شــده بــود، در دادگاه 
تجدیدنظر به من واصل شده بود و من حکم محکومیت فردِ مورد 
اشاره را تایید کرده بودم؛ لذا تصمیم گرفتم به دیدار رئیس جمهورِ 
وقت بروم و ادله و مســتندات قانونی حکم صادر شــده را برای او 
تشریح کنم؛ نکته قابل تأمل آنکه وقتی در جلسه با رئیس جمهورِ 
وقت اتهامِ مقام سیاسی محکوم شده و مستندات پرونده و »ماده ۳ 
قانون تشدید مجازات مرتکبین ارتشاء، اختلاس و کلاهبرداری« را 
تشریح و تبیین کردم، او گفت »عجب قانون مزخرفی«! من در آنجا 
به وی یادآوری کردم که در زمان تبلیغات انتخاباتی اش تاکید کرده 
بود که می خواهد بر مدار قانون حرکت کند؛ علی ایحال من در آن 
جلســه با اســتناد به مفاد و موازین قانونی تاکید کردم که قاضی 
دادگاه بــدوی رأی صحیحی صــادر کرده و مــن در مقام قاضی 
تجدیدنظر این رأی را تایید کرده ام. وی افزود: در همه امور کشــور 
قانون باید ملاک و معیار باشد در سال ۸۸ هم شما مشاهده کردید 
در اثر فتنه ایجاد شده پس از انتخابات پرشکوه سال ۸۸، در اثر عدم 
قانونمداری عده ای چه خســارت هایی به کشــور تحمیل شــد و 
موجبات سوء اســتفاده دشــمنان فراهم آمد. در بخش دوم جلسه 
شورای عالی قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
با اشاره به برخی هجمه ها و فضاسازی ها علیه دستگاه قضایی اظهار 
داشت: قوه قضاییه در حال مبارزه اصولی، حرفه ای و علمی با مفاسد 

اقتصادی است و در این مقابله بیش از آنکه به رویکردهای تبلیغاتی 
اهتمام داشته باشد و شعار دهد، متمرکز بر عمل گرایی است. رئیس 
قوه قضاییه تصریح کرد: کســانی که از مقابلــه و مبارزه مجدانه و 
مستمر دســتگاه قضایی با مفاسد هراس و نگرانی دارند، بیشترین 
هجمه ها و فضاسازی را علیه عدلیه ترتیب می دهند. رئیس دستگاه 
قضا گفت: بارها تاکید کرده ام که پیش از آنکه به ســراغ متخلفان 
عادی و مردم برویم به ســراغ کارگزاران متخلف خواهیم رفت و از 
قضا ترس و هراســی که عامل هجمه پراکنی و فضاسازی علیه قوه 
قضاییه اســت، از همین امر ناشی می شود. توضیحات اژه ای درباره 
صدور دســتور رســیدگی مجدد به موضوع ابطال انتصاب »میثم 
لطیفی« محسنی اژه ای تاکید کرد: مسئولیت و وظیفه ما در همه 
اوقات و شرایط، اجرای مرّ قانون در عین فهم درست از آن و تبیین 
موضوعات در زمان مناســب و در چارچوب قانون است. رئیس قوه 
قضاییه در ادامه، درخصوص صدور دســتور رســیدگی مجدد به 
موضوع ابطال انتصاب »میثم لطیفــی« در دیوان عدالت اداری با 
استناد به »ماده ۹۱ قانون تشکیلات و آئین دادرسی دیوان عدالت 
اداری« گفت: همچــون مواردی که رئیس قوه قضاییه اعمال ماده 
۴۷۷ قانون آیین دادرســی کیفری را تجویز می کند و درخصوص 
صدور یک رأی، دســتور رســیدگی مجدد به دیوان عالی کشــور 
می دهد و قضات می توانند وفق موازین قانونی و مستندات پرونده، 
بر اســاس نظر مستقل خود حکم دهند؛ درخصوص دستور اعمال 
»ماده ۹۱ قانون تشکیلات و آئین دادرسی دیوان عدالت اداری« نیز 
این موضوع صادق است و قضات دیوان عدالت می توانند بر مبنای 
فهم و تفسیرشــان از قانون، رای دهند. همچنین در این نشست، 
حجت الاسلام والمسلمین مظفری رئیس دیوان عدالت اداری با بیان 
اینکه حکم ابطال انتصاب »میثم لطیفی« در دیوان عدالت اداری با 
استناد به »ماده ۹۱ قانون تشکیلات و آئین دادرسی دیوان عدالت 
اداری« یک ایراد شکلی به تصمیم ریاست محترم جمهوری بود که 
اگر این ایراد مرتفع شود، دیگر مانع قانونی هم وجود نخواهد داشت، 
تصریــح کرد: در حال حاضر از این رای دیــوان عدالت اداری، این 
برداشت در سطح جامعه وجود دارد که یک نوع انفصال از خدمات 
دولتی به آقای میثم لطیفی داده شده در حالی که اینگونه نیست و 
چنانچه موانع قانونی که در رای دیوان ذکر شده مرتفع گردد، دولت 
می تواند از وجود ایشــان اســتفاده کند. حجت الاسلام منتظری 
دادستان کل کشــور نیز در این جلسه با اشاره به اظهارات چندی 
پیش وزیر بهداشت و درمان در جلسه ستاد ملی جمعیت، پیرامون 
ارسال ۱۱۹ مورد پرونده مربوط به سقط جنین به قوه قضاییه و عدم 

انجام اقدامات مقتضی در خصوص آن ها از ســوی مراجع قضایی، 
بیان داشت: پس از پیگیری های انجام شده در این خصوص از سوی 
دادســتانی کل کشور، وزارت بهداشت در تاریخ ششم تیرماه اعلام 
کرد که تنها ۴۵ مورد پرونده مربوط به ســقط جنین در سراســر 
کشــور به قوه قضاییه ارسال شده اســت.  به یک کارشناس، ۳۰۰ 
مورد کار کارشناسی در یک ماه ارائه شده است کاظمی فرد رئیس 
مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه نیز در این جلســه با بیان 
اینکه ارجاع هوشمند کارشناسی، یکی از تکالیفی است که در سند 
تحول قضایی بر آن تاکید شــده است، اظهار کرد: متاسفانه بعضا 
آمارهایــی وجــود دارد که به یک کارشــناس، ۳۰۰ مــورد کار 
کارشناسی در یک ماه ارائه شده است؛ در همین راستا، مرکز آمار و 
فناوری اطلاعات قوه قضاییه از سال گذشته سامانه ای را در اختیار 
کلیه قضات کشور قرار داده که در آن، کارشناسان بر اساس تعداد 
کارهای ارجاعی به آنها، ۹۰ رشته کارشناسی و همچنین صلاحیت 
جغرافیایی انتخاب می شوند و بدین ترتیب کارشناسانی که کارهای 
بیشــتری به آن ها ارجاع شده، شانس کمتری در انتخاب های این 
ســامانه خواهند داشــت و این موضوع باعث خواهد شد که توزیع 
کارشناســی ها عادلانه تر باشــد. وی افــزود: میانگیــن ارجاعات 
کارشناســی از طریق این ســامانه در تیرماه سال جاری نسبت به 
خرداد ماه امسال، ۴ درصد افزایش را نشان می دهد؛ البته در برخی 
استان ها مانند خراسان جنوبی، قم، اصفهان، یزد، کرمانشاه، خراسان 
شمالی و سمنان، برای ارجاعات کارشناسی بیشترین استقبال وجود 
دارد. کاظمی فــرد ادامــه داد: از ابتدای ســال جــاری، در حال 
الکترونیکی کردن کلیه دریافتی های کارشناسان هستیم و این کار 
تا کنون در نیمی از کشــور انجام شــده است؛ مرکز آمار و فناوری 
اطلاعــات قوه قضاییه از ایــن طریق به صورت شــفاف بر میزان 
پرداختی ها به کارشناسان نظارت خواهد داشت. صالحی دادستان 
عمومی و انقلاب تهران در این جلســه با اشاره به اقدامات صورت 
گرفته در زمینه بازدید و نظارت از انبارهای گمرکات و اموال توقیفی 
تهران گفت: در ســال جاری به اتفاق همکاران مان در دادســتانی 
تهران، ۱۲ مورد بازدید از این انبارها داشتیم که این بازدیدها منجر 
به تصویب ۳۵ مصوبه شد؛ در نتیجه این نظارت های میدانی، تعداد 
سه هزار و ۴۷۰ ردیف کالا به ارزش تقریبی ۱۵ هزار میلیارد ریال 
کالای متروکه تعیین تکلیف شــده که نسبت به مدت مشابه سال 
گذشــته، به لحاظ تعداد ردیف کالا ۱۳۰ درصد و به لحاظ ارزش 
ریالی ۳۹۰ درصــد افزایش یافته اســت. وی در بخش دیگری از 
ســخنان خود نیز گفــت: پس از طولانی شــدن فرآیند ترخیص 
محموله ۲۴۰ تنی مرغ منجمد که توسط یکی از شرکت های وابسته 
به شــرکت پشــتیبانی امور دام از ترکیه وارد کشور کرده بود و در 
حالیکه این محموله در خطر نزدیک شــدن به مهلت انقضاء تاریخ 
مصرف قرار داشــت، دادســتانی تهران وارد عمل شد و با برگزاری 
جلسات و مکاتبات و نامه نگاری با بخش های مختلف، سرانجام این 
محموله پس از اخذ تاییدیه سلامت، از طریق مزایده توسط سازمان 

اموال تملیکی به فروش رسید

محسنی اژه ای:

بی احترامی به قانون روحیه دیکتاتوری به وجود 
می آورد

رئیس جمهور مجتمع پتروشیمی گچساران را جلوه ای از شعار ما می توانیم و تبدیل ظرفیت های کشور به ثروت توصیف کرد و اظهار داشت: ملت ایران این هنر 
را دارد که تحریم و تهدید را به فرصت و ثروت تبدیل کند و تکمیل و بهره برداری از این پروژه یکی از جلوه های این هنر ملت ایران است. به گزارش ایسنا، سید 
ابراهیم رئیسی ظهر امروز دوشنبه در جریان دور دوم سفرهای استانی دولت مردمی به مقصد کهگیلویه و بویراحمد، در آیین آغاز عملیات راه اندازی پتروشیمی 
گچســاران ضمن تقدیر و تشــکر از همه مسئولان، مدیران، پیمانکاران، مشاوران، متخصصان و کارگران، این پروژه بزرگ صنعتی را گامی مهم در جهت رشد 
تولید، افزایش اشتغال و امیدآفرینی در مردم دانست.رئیسی »تولید زنجیره ای«، »طراحی، مهندسی، ابزار و تجهیزات استفاده شده تماما ایرانی« و »افزایش ۳ 
هزار نفری اشتغال« را از جمله ویژگی های مهم مجتمع پتروشیمی گچساران برشمرد و افزود: همچنین بهره برداری از این پروژه منجر به جلوگیری از هدر رفت ثروت ملی و گاز مشعل ها و مانع آلایندگی 
خواهد شد که اقدامی بسیار ارزشمند است رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت نقش شرکت های بزرگ صنعتی در توسعه و تامین نیازهای شهرهای محل احداث در قالب مسئولیت اجتماعی تصریح کرد: بیش 
از ۲ هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان برای مصوبات استان از محل مسئولیت اجتماعی شرکت های بزرگ تصویب شده و طبعا مجتمع پتروشیمی گچساران نیز باید در این راستا و در جهت رفع نیازهای مختلف 
استان کهگیلویه و بویراحمد و به ویژه شهرستان گچساران به وظایف خود عمل کند. رئیسی با بیان اینکه بخش قابل توجه و کار اصلی در تکمیل این پروژه بزرگ صنعتی در دولت مردمی محقق شده، از 
همه دست اندرکاران و خانواده های آنان که در گرمای ۵۰ درجه به صورت چند شیفته برای تکمیل پتروشیمی گچساران همت گماردند، تشکر و قدردانی کرد. رئیس جمهور همچنین جذب ۱۷هزارمیلیارد 
سرمایه برای تکمیل این پروژه را اقدامی بسیار مهم و شایسته تقدیر دانست. وی مجتمع پتروشیمی گچساران را جلوه ای از شعار ما می توانیم و تبدیل ظرفیت های کشور به ثروت توصیف کرد و گفت: ملت 

ایران این هنر را دارد که تحریم و تهدید را به فرصت و ثروت تبدیل کند و تکمیل و بهره برداری از این پروژه یکی از جلوه های این هنر ملت ایران است.

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: با اقدامات صورت گرفته در دولت سیزدهم ما امروز چند برابر گذشته 
نفــت فروختــه و پول آن را نیز دریافت می کنیم. هادی بیگی نژاد در گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیت فروش نفت در دولت 
ســیزدهم، بیان کرد: دولت فعلی برای فروش نفت چندین اقدام انجام داده است؛ در وهله اول وزارت نفت از نیروهایی استفاده 
کــرد کــه این افراد واقعا معتقد به پیدا کردن روش های جدید با تکیه بر توان داخل بودند و این نیروها بودند که با قدرت وارد 
صحنه شدند. نماینده مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی، در ادامه اظهار کرد: گام دوم این بود که دولت سیزدهم، آمریکا و 
چند کشور اروپایی را همه دنیا در نظر نگرفت و شروع به ارتباط گیری با نقاط مختلف دنیا کرد و شیوه های جدید فروش نفت را 
پیدا کرد. در نتیجه ما  امروز چند برابر گذشته نفت می فروشیم و پول آن را نیز دریافت می کنیم. این موضعی است که وزارت 
نفت با برقراری ارتباطات بین المللی پیرامون فروش نفت دنبال کرد و موفق شد و امروز همه ملت نیز نفع می برند. نایب رئیس 
کمیســیون انرژی تصریح کرد: رقمی که در بودجه امســال برای فروش نفت پیش بینی شده است نیز قابل تحقق است. بنده 
درباره پیش فرض ها نظری نمی دهم اما رقم اعتباری دیده شده در بودجه سال جاری برای فروش نفت تحقق پیدا خواهد کرد.

رییسی در مراسم آغاز عملیات راه اندازی پتروشیمی گچساران:

ملت ایران هنر تبدیل تهدید به فرصت را دارد
بیگی نژاد بیان کرد

دلایل فروش چندین برابری نفت در دولت سیزدهم
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گزیده خبر

افزایش قیمت لاماری بر چه 
اساسی بود؟

قیمت لاماری در لیســت نخســت قیمت اعلامی خودروهای مونتاژی که 
از سوی شــورای رقابت منتشر شد قرار نداشــت و اخیرا به خریداران این 
خودرو اعلام شــده که برای دریافت خودروی خود باید قیمتی را به عنوان 
مابه التفاوت پرداخت کنند. در این میان این سوال مطرح است که با توجه به 
اینکه خودروساز طبق دستورالعمل شورای رقابت اجازه افزایش قیمت قبل 
از انتشار قیمت ها را نداشته، افزایش قیمت لاماری بر چه اساسی بوده است؟

به گزارش ایسنا، بهمن ماه سال گذشته بود که دستورالعمل شورای رقابت 
برای تنظیم بازار خودرو منتشر شد؛ در بند ۶ ماده ۵ این دستورالعمل تاکید 
شــده بود که عرضه کنندگان حق پیش فــروش خودروهایی که قیمت آن 
تعیین نشده را نخواهند داشت. بر این اساس و بعد از حدود چهار ماه، یعنی 
در تاریخ ۱۶ اردیبهشــت سال جاری شــورای رقابت اقدام به انتشار لیست 
قیمت خودروهای مونتاژی کرد. لیســتی کــه در آن جای برخی خودروها 
از جمله لاماری خالی بود. دلیل آن نیز تکمیل نشــدن محاســبات قیمتی 
توسط سازمان حمایت بود. چرا که سازمان حمایت باید طبق دستورالعمل 
شــورا محاســبات را انجام داده و قیمت ها را در اختیار شورای رقابت قرار 
دهــد که این فرایند برای برخی خودروها طی نشــده بود. در این میان اما 
برخی خودروســازها بی توجه به مصوبه شورای رقابت اقدام به پیش فروش 
خودروهایی کردند که قیمت آن ها هنوز توسط شورای رقابت مصوب نشده 
بود. در این راستا برخی مخاطبان در تماس با خبرگزاری ایسنا اعلام کردند 
که قبل از نوروز سال ۱۴۰۲ اقدام به پیش خرید خودروی لاماری با قیمت 
یک میلیارد تومان کردند اما اخیرا به آنها اعلام شــده است که برای تحویل 
گرفتن خودروی خــود باید حدود ۵۰۰ میلیون تومــان دیگر واریز کنند. 
درحالی که در لیست قیمتی که ۱۷ تیرماه توسط شورای رقابت منتشر شد، 
قیمت لاماری یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان تعیین شده است. البته باید 
به این نکته توجه داشــت که مصوبات شورا از زمان ابلاغ لازم الاجرا است و 
عطف به ماســبق نمی شود؛ به عبارتی افرادی که در ۱۶ اردیبهشت اقدام به 
خرید خودرو کردند باید طبق قیمت های همان تاریخ واریزی انجام دهند نه 
قیمت هایی که در تاریخ ۱۷ تیرماه اعلام شده است. اما موضوعی که وجود 
دارد این اســت که قیمت لاماری در لیست قیمت هایی که ۱۶ اردیبهشت 
اعلام شد قرار نداشت. یک ابهام بزرگ و امکان ثبت شکایت برای خریداران

 ســوالی که ایجاد می شود این اســت که آیا خودروسازان تخلف کرده اند یا 
اینکه وزارت صمت در بهمن سال گذشته دستورالعمل تنظیم بازار خودروی 
شورای رقابت را به خودروسازان ابلاغ نکرده است؟ بر این اساس پیگیری های 
ایسنا حاکی از آن است که شورای رقابت درحال پیگیری این موضوع بوده 
است و مخاطبانی که با شورای رقابت برای طرح این مشکل تماس می گیرند 

برای ثبت شکایت خود راهنمایی می شوند.

طلای جهانی دوباره رنگ پراند
قیمت طلا امروز)دوشــنبه( بــا افزایش ارزش دلار کاهــش یافت، اگر چه 
سرمایه گذاران بر روی توقف فدرال رزرو آمریکا برای افزایش نرخ بهره تمرکز 
می کنند. به گزارش ایســنا، بهای هر اونس طلا تا ســاعت ۷ و ۲۰ دقیقه 
صبح به وقت شــرقی با ۲.۷ درصد کاهش به ۱۹۵۱ دلار و ۶۰ سنت رسید 
که حدود ۱۱ دلار کمتر از بالاترین ســطح سه ماهه روز جمعه بود. قیمت 
طلای آمریکا با ۰.۱۴ درصد کاهش به ۱۹۵۲ دلار و ۶۰ ســنت رسید. دلار 
بالاتر از پایین ترین ســطح خود در آوریل ۲۰۲۲ قرار گرفت و طلا را برای 
دارندگان ســایر ارزها گران تر کرد. مت سیمپسون، تحلیلگر ارشد بازار در 
سیتی ایندکس گفت: افزایش قیمت طلا پس از کاهش قیمت مصرف کننده 
متوقف شــده است و این پتانســیل را برای اصلاح فنی به منطقه ۱۹۴۰ تا 
۱۹۵۰ دلار باقی می گذارد. داده های هفته گذشته در ایالات متحده به روند 
کاهش تورم اشاره کرد زیرا قیمت های مصرف کننده با کندترین سرعت در 
بیش از دو سال گذشته رشد کردند. انتظار می رود هفته آینده فدرال رزرو و 
بانک مرکزی اروپا افزایش داشته باشند و  بانک مرکزی ایالات متحده احتمالاً 
قبل از کاهش در ســال آینده متوقف می شود، در حالی که در اروپا افزایش 
دیگری پیش بینی می شود. نرخ های بهره پایین تر، هزینه فرصت نگهداری 
شــمش بدون بازده را کاهش می دهد. اقتصاد چیــن به عنوان بزرگ ترین 
مصرف کننده طلا، در ســه ماهه دوم با سرعت ضعیفی رشد کرد و از رشد 
۲.۲ درصد در ســه ماهه اول به  ۰.۸ درصد رسید. بر اساس گزارش رویترز 
در بازار ســایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره با ۰.۶ درصد کاهش به 
۲۴.۷۸ دلار رســید، پلاتین ۰.۸ درصد کاهــش یافت و به ۹۶۳ دلار و ۹۵ 
سنت رسید و پالادیوم با ۰.۶ درصد کاهش به ۱۲۶۳ دلار  و ۲۶ سنت رسید.

رشت به مرکز مبادلات تجاری بین 
ایران و ایتالیا تبدیل شود

ایسنا/گیلان ســفیر ایتالیا در ایران 
گفت: شهر رشت فرصت های بسیار 
زیــادی بــرای ســرمایه گذاری در 
حوزهای تجاری و گردشگری دارد 
و می تواند به مرکز مبادلات تجاری 
بین ایران و ایتالیا تبدیل شود. رحیم 

شوقی، شهردار رشت روز یکشنبه، ۲۵ تیر در حاشیه دیدار با جزوپه پرونه، سفیر 
کشور ایتالیا در ایران، رشت را بزرگترین شهر شمال ایران و از شهرهای با مزیت 
ویژه گردشــگری خواند و گفت: سالانه به ویژه در فصول بهار و تابستان، تعداد 
بسیار زیادی مســافر و گردشگر خارجی از کشورهای مختلف وارد شهر رشت 
می شوند. وی با بیان این که رشت به شهر اولین ها شهرت دارد، گفت: نوع اقلیم 
و شرایط جغرافیایی شهر رشت از طرفی آب و هوای شبه مدیترانه ای که مشابه 
اروپا و برخی از شــهرهای کشور ایتالیاســت باعث شده میزان بارندگی رشت 
چندین برابر فلات مرکزی ایران باشد که این امر قطعا از چهره شهر و سرسبزی 
آن پیداســت. شهردار رشت ادامه داد: شــهرداری رشت از گسترش و تعمیق 
ارتباطات و همکاری خود در بخش های سرمایه گذاری با شهرهای مختلف کشور 
ایتالیا استقبال می کند. شوقی ضمن اشــاره به جای گرفتن نام رشت در بین 
شهرهای خلاق خوراک جهان در سازمان جهانی یونسکو، افزود: تنوع خوراک 
شهر رشت در کشور ایران بی نظیر است؛ به طوری که بیش از ۴۰۰ نوع غذا در 
آن شناسایی شده است. بنابراین در این زمینه هم امکان همکاری مشترک بین 
رشــت و شهرهای مختلف کشور ایتالیا وجود دارد. وی تصریح کرد: شهرداری 
رشت آماده است تا با هماهنگی مجموعه اقتصادی سفارت ایتالیا، ظرفیت های 
این شهر را به ویژه در حوزه های اقتصادی، بلندمرتبه سازی، معماری و شهرسازی 
در اختیار ســرمایه گذاران ایتالیایی قرار دهد و در این مسیر هرگونه همکاری 
که لازم باشــد از صدور مجوز گرفته تا هماهنگی بین دستگاه های مختلف را 
انجام خواهد داد. شــهردار رشت از بررسی و مطالعات خواهرخواندگی رشت و 
شهر پالرموی ایتالیا خبر داد و افزود: سفیر ایتالیا خواستار ایجاد زیرساخت های 
لازم برای افزایش مناســبات اقتصادی و گردشــگری این دو شهر شد. جوزفه 
پرونه، سفیر ایتالیا در ایران نیز در این دیدار با اشاره به ظرفیت های جغرافیایی 
رشــت و زیرساخت های گردشگری این شــهر از آمادگی کشورش برای پیوند 
خواهرخواندگی شهر پالرموی ایتالیا با رشت خبر داد. وی ضمن اعلام آمادگی 
برای گســترش همکاری ها با شهر رشت عنوان کرد: شهر رشت از حیث آب و 
هوایی و جغرافیایی با شهرهای اروپایی و ایتالیا مشترکات زیادی دارد و به نظر 
می رسد می توان فعالیت های اقتصادی و تجاری بین رشت و شهرهای ایتالیا را 
گسترش بخشید. پرونه، با اشاره به سابقه فرهنگی، هنری و اهمیت اقتصادی، 
تجاری، صنعتی و کشاورزی کشــور ایتالیا، تصریح کرد: در طول تاریخ، ایتالیا 
همواره روابط نزدیکی به ویژه از حیث اقتصادی با ایران داشــته اســت و امروز 
هم این بستر همکاری بین شرکت های ایتالیایی و ایرانی به خوبی فراهم است. 
سفیر کشور ایتالیا ضمن دعوت از شهردار رشت برای سفر به این کشور جهت 
بازدید از بخش های اقتصادی آن، خاطرنشان کرد: شهر رشت فرصت های بسیار 
زیادی برای سرمایه گذاری در حوزه تجاری و گردشگری دارد و می تواند به مرکز 

مبادلات تجاری بین ایران و ایتالیا تبدیل شود.

وزیر اقتصاد خبر داد

آغاز اجرای پروژه های مشترک ایران و چین از ماه آینده
وزیر اقتصاد با اشاره به توافقات انجام شده در کمیسیون مشترک 
ایران و چین در پکن برای عملیاتی شدن پروژه های سفر رئیس 
جمهور به این کشــور از ماه آینده، تاکید کرد: از بین فهرســت 
طولانی پروژه های ســرمایه گذاری تعدادی به عنوان اولویت های 
ســرمایه گذاری به طرف چینی معرفی شد و مورد موافقت قرار 
گرفت که در زمینه های متعــددی از جمله حوزه انرژی، صنایع 
معدنی، کشاورزی، بهداشت و درمان است. به گزارش ایسنا، سید 
احسان خاندوزی که به چین سفر کرده است، درباره جزئیات این 
سفر و توافقات کمیسیون مشترک دو کشور گفت: رئیس جمهور 
در زمستان سال قبل سفر مهمی به پکن داشتند و توافقات خوبی 
با رئیس جمهور چین در این سفر انجام شد که اجرایی و عملیاتی 
شدن آن برای آنکه منافع اقتصادی کشور را تامین کند نیازمند 
پیگیری های از ســوی وزارتخانه های مختلف بود که در پنج ماه 
گذشته انجام شد. موفق شدیم روز پنجشنبه نخستین کمیسیون 
مشــترک را بعد از ۴.۵ سال، بین ایران و چین برگزار کنیم. وی 
افزود: چین بزرگترین شریک تجاری ایران است و بیشترین مقصد 
صادرات کالاهای ایرانی و بخــش عمده ای از واردات ما با چین 
اســت و به طور دقیق، این کشور در مجموع تجارت بدون نفت 
ایران ســهم ۲۴ درصدی را در بین شرکای تجاری ایران داشته 
اســت. وزیر اقتصاد افزود: نخســتین جلسه کمیسیون مشترک 
با حضور نماینــده وزارتخانه های مختلف از جمله وزارت اقتصاد 
به عنوان رئیــس طرف ایرانی کمیســیون، وزارتخانه های نفت، 
کشاورزی، مسکن و شهرســازی، سازمان توسعه تجارت، وزارت 

صمت، بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران، گمرک، سازمان 
امور مالیاتی و وزارت امور خارجه با مشارکت جدی طرف مقابل 
برگزار شد و درباره پروژه هایی که باید بعد از سفر رئیس جمهور 

مورد توافــق دو طرف قرار می گرفت، توافق و مقرر شــد از ماه 
آینده هر کدام از این پروژه ها اجرایی و عملیاتی شوند. خاندوزی 
تاکید کرد: ما هم در حوزه تجارت بین دو کشــور ظرفیت هایی 

خوبی داریم و بســیاری از صادرکننــدگان ایرانی برای صادرات 
برخی کالاهای خود به چیــن نیاز به مجوزهایی دارند که طرف 
چینی با صادرات آن کالاها از ایران به چین موافقت کرد و هم در 
حوزه سرمایه گذاری فهرستی بود که باید مورد موافقت دو دولت 
قرار می گرفت. در کنار مذاکرات دولتی، جلسه بسیار خوبی اتاق 
بازرگانی مشترک ایران و چین که بخش خصوصی دو کشور است 
در پکن با حضور پررنگ شــرکت های چینی برگزار شد و برخی 
شرکت های ایرانی هم موانع و مشکلاتی داشتند که طرف چینی 
قول مســاعد آن موانع و مشکلات را برطرف کند. وی همچنین 
درباره اولویت های سرمایه گذاری گفت: با توجه به اینکه وزارتخانه 
های مختلف درخواست سرمایه گذاری های متعددی داشتند اما 
امــا دولت مصر بــود که با اولویت بندی این کار انجام شــود، از 
بین فهرست طولانی پروژه های سرمایه گذاری تعدادی به عنوان 
اولویت های سرمایه گذاری به طرف چینی معرفی و مورد موافقت 
قرار گرفت که در زمینه های متعددی از جمله حوزه انرژی، صنایع 
معدنی و کشاورزی است و البته یکی دو پروژه اجتماعی در حوزه 
بهداشت و درمان نیز در این اولویت ها وجود دارد. در کنار جلسه 
کمیسیون دیدار سازنده ای هم با رئیس چینی کمیسیون ایران 
برگزار شــد که در آنجا به طور مصداقی و موردی برخی موانعی 
که باید از سمت دو کشور رفع شود، مورد تاکید قرار گرفت. وزیر 
اقتصاد در پایان تاکید کرد: در مجموع فضای ســازنده ای فراهم 
شد و امیدواریم در ماه های آینده بتوانیم نتایج سفر رئیس جمهور 

را به صورت عملیاتی در پروژه ها شاهد باشیم.

ســازمان ملل اعلام کــرد که بدهی 
جهانی ســال گذشته به بالاترین حد 
خود رســید. به گزارش ایسنا به نقل 
از بیزنس، ســازمان ملل متحد اظهار 
کرد کــه بدهی عمومــی جهانی در 
سال گذشــته به سطح بی سابقه ۹۲ 
تریلیون دلار رســید و کشورهای در 
حال توسعه مبلغ نامتناسبی را تحمل 
کردند. بر اساس گزارش جدید »گروه 
واکنش جهانی به بحران سازمان ملل 
متحد«، از سال ۲۰۰۰ بدهی عمومی 
جهان بیش از پنج برابر افزایش یافته 
و از تولیــد ناخالــص داخلی جهانی 
پیشــی گرفته و در مدت مشابه سه 
برابر شــده اســت. این مورد نشــان 
می دهد که تقریبــا ۳۰ درصد از کل 
بدهی جهانی متعلق به کشورهای در 
حال توسعه اســت. آنتونیو گوترش، 
دبیرکل سازمان ملل متحد در توضیح 

این گزارش گفت: »نیمی از جهان ما 
در حــال غرق شــدن در یک فاجعه 
توسعه است که ناشی از بحران بدهی 
خردکننده است«. بر اساس محاسبات 
ارائه شــده در این ســند، حدود ۳.۳ 
میلیارد نفر یا تقریبا نیمی از جمعیت 

جهان در کشورهایی زندگی می کنند 
که بیشــتر از هزینه های آموزشی یا 
بهداشــتی برای پرداخت سود بدهی 
هزینــه می کنند. دبیرکل ســازمان 
ملل توضیح داد که چنین ســطوح 
ناپایدار بدهی نتیجه »نابرابری است 

که در سیســتم مالی جهانی منسوخ 
مــا ایجاد شــده اســت«. وی افزود 
کــه به طور متوســط هزینه های وام 
برابر  برای کشورهای آفریقایی چهار 
بیشــتر از ایالات متحده و هشت برابر 
بیشــتر از ثروتمندترین اقتصادهای 
اروپایی اســت. به گفته گوترش، این 
سیســتماتیک  شکســتی  وضعیت 
اســت که خطری برای سیستم مالی 
جهانی ایجــاد می کند. بدهی جهانی 
تعــدادی از اقدامات را بــرای مقابله 
با این وضعیت پیشــنهاد می کند، از 
جمله مکانیسم پرداخت بدهی که از 
تعلیق پرداخت، مدت طولانی تر وام و 
می کند.  پشتیبانی  پایین تر  نرخ های 
این گزارش در آستانه نشست وزرای 
دارایی و روســای بانک های مرکزی 
کشــورهای عضو گروه ۲۰ در هند از 

۱۴ تا ۱۸ جولای منتشر شد.

بدهکارترین کشورهای دنیا کدامند؟

بر اساس فهرست به روز شــده بانک مرکزی، مجموع 
تســهیلات کلان غیرجاری شش بانک مختلف به بیش 
از ۱۱۷ هزار میلیارد تومان می رســد که بانک ســپه با 
بیــش از ۹۴ هزار میلیارد تومان در رتبه نخســت قرار 
دارد. به گزارش ایسنا، چهارشنبه هفته گذشته فهرست 
تسهیلات کلان جاری و غیر جاری ۹ بانک به روز رسانی 
و منتشر شد که در این میان تسهیلات کلان غیرجاری 
به تسهیلاتی گفته می شود که از موعد پرداخت اقساط 
آن گذشــته باشد و در ســه بخش تسهیلات سررسید 
گذشــته، معوق و مشــکوک الوصول تعریف می شود. 
تسهیلات سررسید گذشته به تسهیلاتی گفته می شود 
که از یک تا شــصت روز از تاریخ سررســید یا یا قطع 
پرداخت قســط آن ها گذشته باشد. تسهیلات معوق به 
آن دســته از تسهیلاتی اطلاق می شود که از ۶۰ روز تا 
۱۸ ماه از قطع پرداخت قسط یا سررسید اقساط توسط 
متقاضی یا دریافت کننده وام گذشــته باشــد و نهایتا 
تسهیلات مشکوک الوصول به تسهیلاتی گفته می شود 
که بیشــتر از ۱۸ ماه از سررســید یا قطــع پرداخت 
اقســاط آن گذشته است. در فهرست اخیر منتشر شده 

از ســوی بانک مرکزی در بخش تسهیلات غیر جاری 
نام بانک های  ایران زمین، پارســیان، توســعه تعاون، 
سپه، شــهر، قرض الحسنه رسالت، قرض الحسنه مهر، 

گردشگری و موسسه اعتباری ملل مشاهده می شود که 
در این میان دو بانک قرض الحســنه در جداول منتشر 
شــده، فاقد اطلاعات بوده و به نظر می رسد، تسهیلاتی 
در فصل غیر جاری ندارند. اما هفت بانک دیگر در این 
گزارش به روز شده مجموعا ۱۱۷ هزار و ۹۳۹ میلیارد 

و ۴۵۹ میلیون تومان تسهیلات کلانی پرداخت کرده اند 
که تا تاریخ انتشار این گزارش از سوی بانک مرکزی در 
فصل غیر جاری قرار گرفته اســت. در این میان، بانک 
سپه با بیش از ۹۴ هزار میلیارد تومان دارای بیشترین 
تســهیلات غیر جاری و در رتبه نخست در میان این ۹ 
بانک قرار دارد که البته بر اســاس آخرین به روزرسانی 
انجام شده در پایان خرداد ماه سال گذشته میزان این 
تســهیلات بیش از ۸۳ هزار میلیارد تومان بود. پس از 
آن بانک پارســیان با بیش از ۱۴ هــزار میلیارد تومان 
دومین بانک در این جدول اســت. نهایتا بانک توسعه 
تعاون بــا ۹۲ میلیارد تومان کمترین تســهیلات غیر 
جاری را در کارنامه خود دارد. نگاهی به آخرین به روز 
رسانی انجام شده در چهارشنبه هفته گذشته )تیر ماه( 
و مقایســه آن با پایان خرداد ماه سال گذشته که البته 
به صورت کامل برای همه بانک ها اجرایی نشــد. نشان 
می دهــد که در این بازه زمانی بانک های گردشــگری، 
شهر و ایران زمین نیز به ترتیب بیش از دو هزار میلیارد 
تومــان، ۱۵۰۰ میلیارد تومان و ۲۶۲ میلیارد تومان بر 

مجموع تسهیلات غیرجاری شان افزوده شده است.   

۱۱۷ هزار میلیارد تومان؛ مطالبات وصول نشده ۶ بانک از پرداخت وام!

ادامه روند نزولی در بازار سرمایه باعث شد شاخص کل بورس کانال دو 
میلیون واحد را از دست بدهد. به گزارش ایسنا، درحالی که معاملات 
بورس به نیمه خود رســیده است، شاخص کل بورس تا این لحظه از 
معاملات با ســقوطی بیش از ۵۲ هزار واحدی و با بیش از دو درصد 
کاهش نســبت به روز گذشته کانال دو میلیون واحد را از دست داد و 
اکنون در رقم یک میلیون و ۹۶۸ هزار واحد ایستاده است. این درحالی 
است که این شاخص ششم فروردین ماه سال جاری توانسته بود بعد از 

۳۲ دو ماه وارد کانال دو میلیون واحد شود.

بدهی عمومی ایتالیا به بالاترین سطح تاریخی خود رسید. به گزارش ایسنا به نقل از بیزنس، داده های منتشر شده توسط بانک مرکزی ایتالیا نشان می دهد 

که بدهی عمومی ایتالیا در پنج ماه اول سال نزدیک به پنج میلیارد یورو )۵.۶ میلیارد دلار( افزایش یافته و در ماه مه رکورد جدیدی را ثبت کرده است. 

بدهی دولت پس از عبور از مرز ۲۸۰۰ تریلیون یورو در ماه آوریل به ۲.۸۱۶ تریلیون یورو )۳.۱ تریلیون دلار( در ماه مه رسید. رگولاتور گفت که این 

افزایش، ۴.۸ میلیارد یورو )۵.۳ میلیارد دلار( نسبت به ماه قبل است. ماسیمیلیانو دونا، رئیس اتحادیه ملی مصرف کنندگان ایتالیا )UNC( گفت: این یک 

فاجعه بزرگ برای کشور ماست، با توجه به افزایش مداوم نرخ بهره که منجر به افزایش بار بدهی عمومی می شود و ایتالیایی ها با مالیات خود می پردازند. ایتالیا پس از یونان بدهکارترین کشور 

منطقه یورو و یکی از بدهکارترین کشورهای جهان است. وی گفت: سطح استقراض دولتی را معادل ۴۷هزار و۸۶۲ یورو )۵۳هزار و ۷۲۹ دلار( برای هر شهروند یا حدود ۱۰۷هزار و ۵۰۰ یورو 

)۱۲۰هزار و۶۶۷ دلار( برای هر خانواده است. کاهش مالیات در حالی که بدهی عمومی خارج از کنترل است غیرممکن خواهد بود. ما باید ساختار آن را با کمک به خانوارهای کم درآمد و با 

افزایش مالیات های بادآورده تغییر دهیم. نسبت بدهی ایتالیا به تولید ناخالص داخلی )GDP( در دوران اوج همه گیری کووید-۱۹ در سال ۲۰۲۰ به بالاترین حد خود و حدود ۱۵۵ درصد رسید. 

اقتصاد ایتالیا از آن زمان تا حدودی بهبود یافته است اما این نسبت همچنان یکی از بالاترین ها در اتحادیه اروپا محسوب می شود، با توجه به گزارش یورواستات این رقم در سه ماهه آخر سال 

۲۰۲۲ به میزان ۱۴۴ درصد بود.

تا این لحظه از معاملات

بورس کانال ۲ میلیون واحد 
را از دست داد

فاجعه در کمین بدهکارترین کشور منطقه یورو
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گزیده خبر

چم شیر با گذر از حواشی به خط پایان رسید

بلندترین سد بتنی غلتکی 
غرب آسیا وارد مدار شد

سد چمشیر به عنوان بلندترین سد بتنی غلتکی غرب آسیا و واحد اول نیروگاه این سد 
امروز با حضور رئیس جمهور و وزیر نیرو افتتاح شــد. به گزارش ایسنا، سد چمشیر تنها 
سازه کنترلی اســت که روی رودخانه زهره احداث شده و براساس اعلام وزارت نیرو، در 
صورتی که این سد ساخته نمی شد، تمام آورد رودخانه ناشی از سیلاب های مخرب و در 
عین حال با کیفیت که بیش از ۷۰ درصد از حجم آب رودخانه در طول ســال است در 
مســیر رودخانه زهره به دریا می رفت. مهم ترین هدف از احداث این سد، تعدیل شوری 
رودخانه زهره و بهبود کیفیت آب پایین دست است که با ذخیره سازی سیلاب در ماه های 
تر و رهاســازی آب در طول ســال به ویژه دربازه زمانی خرداد تا مهر ماه می تواند ضمن 
جلوگیری از ایجاد خسارت ناشی ازسیل، باعث شکوفایی و رشد اقتصادی منطقه و تامین 
امنیت غذایی شود.  آبگیری سد چمشیر ۲۷ دی ماه سال گذشته با موفقیت انجام شد 
و نتایج پایش مســتمر کیفیت آب مخزن به همراه کنترل و تنظیم میزان رهاسازی آب 
حاکی از نقش بســیار مثبت سد چمشــیر روی کیفیت آب پایین دست دارد. هدف از 
احداث ســد چم شــیر ذخیره و تامین آب، برای توسعه کشاورزی پایین دست است اما 
پس از این، ضروری است سایر سازمان های ذیربط از جمله وزارت کشاورزی با مطالعات 
دقیق، شرایط توزیع عادلانه و صحیح آب را به نحوی فراهم آورند که به بهترین صورت 
در اختیار کشــاورزان قرار گیرد. در غیر این صورت، ممکن است به دلایل سوء مدیریت 
و برداشت های غیر اصولی در مسیر، مانع بهره برداری مطلوب از این دستاورد ملی شود.

توضیحاتی که دولت درباره این ســد ارائه کرده حاکی از این است که برخلاف ادعاهای 
مطرح شــده در خصوص تماس ۷۰ درصد مخزن ســد با سازند گچساران باید گفت که 
سازند گچســاران در مخزن سد چم شیر در حالت پر شــدن ظرفیت آبگیری براساس 
گزارش مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی، شامل ۵۰ درصد تماس خواهد بود. 
مضافاً اینکه سازند گچساران از ۷ مقطع تشکیل شده که صرفاً یکی از آن ها مقطع نمکی 
است. بر این مبنا، به استناد اطلاعات ژئوفیزیکی برداشت های میدانی شامل حفر ترانشه و 
گمانه برداری، نزدیک ترین لایه نمکی در سازند گچساران در فاصله ۳۰۰ متری از سطح 
زمین قرارگرفته و بر اساس گرادیان هیدرولیکی سد در طول بازه زمانی بهره برداری، لایه 
نمکی گچســاران تداخلی با مخزن نخواهد داشت. براساس این توضیحات، در خصوص 
چاه های نفت واقع در مخزن ســد چمشــیر نیز لازم به یادآوری اســت که هیچ یک از 
چاه های در دســت بهره برداری شــرکت نفت در داخل دریاچه سد نیستند و به زیر آب 
نمی رود و همگی در بالاتر از تراز ســد در محدوده ۱۵۰ متری حریم ســد قرار دارند. در 
موردادعای وجود گســل نیز باید اشاره کرد تنها گسل موجود در محدوده سد چمشیر 
گســل »دژ ســلیمان« است که پشــت ارتفاعات گچ حاجی در محل بین تلاقی سازند 
میشان و گچساران قرار دارد. این گسل که یک گسل عمقی است، ساختگاه سد را قطع 
نکرده است و مشکلی برای پایداری سد چمشیر وجود نخواهد داشت. در پاسخ به دیگر 
مدعا مبنی بر نابودی کشاورزی پایین دست سد چمشیر تأکید می شود که کشاورزی در 
محدوده دشت زیدون با آب رودخانه زهره سابقه تاریخی دارد. در محدوده هندیجان نیز 
از آب رودخانه زهره برای کشــاورزی استفاده می شود. با این حال در حال حاضر شدت 
شوری آب این رودخانه در بازه هایی از زمان به حدی است که عملًا مصارف کشاورزی را 
در پایین دست خصوصاً در ناحیه هندیجان غیرممکن می سازد. ازاین رو یکی از مهم ترین 
اهداف ساخت سد چمشیر، بهبود شرایط کیفی و کمی آب رودخانه زهره است. یعنی با 
جمع آوری ســیلاب ها که دارای کیفیت آب بهتری از لحاظ شوری هستند، با رهاسازی 
آب از سد چمشیر در فصول موردنیاز کشاورزی، آب باکیفیت بهتری در اختیار کشاورزان 
در پایین دست قرار خواهد گرفت. زمان بلاتکلیف بودن پروژه یا طرح و میزان پیشرفت 
و تحقق در دولت ســیزدهم آغاز این پروژه از ســال ۸۹ بوده و دراین دولت با شتاب در 
اجرای ســد، پیشرفت فیزیکی طرح به ۹۷ درصد رسید. در دی ماه سال ۱۴۰۱ آبگیری 
آغاز شد و تاکنون ضمن رها سازی حدود ۳۰۰ میلیون متر مکعب آب با کیفیت مناسب 
به پایین دســت، موفق به ذخیره بیش از ۵۰۰ میلیون متر مکعب آب در مخزن شــده 
اســت. در تیرماه، واحد اول این نیروگاه با ظرفیت ۵۵ مگاوات راه اندازی و در تولید برق 
پیک تابستان نقش خواهد داشت. همچنین انتظار می رود، تا اوایل پاییز، سایر واحدهای 
این نیروگاه پس از تکمیل آزمایشــات باقی مانده وارد مدار شوند. سرمایه ۳۰۰۰ میلیارد 
تومانی برای احداث این طرح . این ســد با ارتفاع ۱۵۱ متر دارای مخزنی به حجم ۲.۳ 
میلیارد مکعب، دریاچه ای به طول ۴۸ کیلومتر و مســاحت دریاچه ۵۱ کیلومترمربع در 
تراز نرمال است که عملیات اجرایی آن با اخذ مجوزهای لازم از  از سازمان های ذیربط با 
اعتباری حدود ۲۳۰ میلیون یورو از ســال ۹۱ شروع شد. سرمایه گذاری در این پروژه به 
قیمــت قرارداد حدود ۳۰۰۰ میلیارد تومان و به قیمت روز حدود ۱۵ هزار میلیارد بوده 
است. ۱۵ هزار هکتار اراضی گچساران واقع در استان کهگیلویه و بویر احمد و همچنین 
صنایع این شهرســتان از آب این سد متنفع می شــوند. ضمنا ۵۵ هزار هکتار از اراضی 
دشــت های زیدون و هندیجان خوزســتان از آب تنظیم شده رودخانه زهره توسط سد 
چم شــیر در طول سال استفاده خواهند کرد. همچنین با انتقال بخشی از آب رودخانه 
زهره به دشــت های استان بوشهر، کشاورزان شهرستان دیلم  وگناوه نیز از آب خروجی 
ســد چم شیر بی بهره نخواهند ماند. از دیگر اهداف مهم طرح سد و نیروگاه چم 
شــیر، تولید انرژی برق آبی است که سه واحد نیروگاه احداث شده به طور 
متوسط قادر به تولید سالانه ۴۸۲ گیگاوات ساعت انرژی الکتریکی خواهند 
بود که از طریق پســت ۲۳۰ کیلو ولت چم شیر به شبکه سراسری متصل 
می شــود. واحــد اول این نیروگاه با ظرفیت ۵.۵ مــگاوات در ۲۲ تیرماه به 
بهره برداری رسید و در تولید برق پیک تابستان نقش مهمی خواهد داشت. 
همچنیــن انتظار می رود تا اوایل پاییز ســایر واحدهای این نیروگاه پس از 
تکمیل آزمایشــات باقی مانده وارد مدار شــوند. بر اساس اطلاعات طراحی، 
این نیروگاه ســالانه به طور متوسط ۴۸۲ گیگاوات ساعت انرژی الکتریکی 

تولید خواهد کرد.

ژاپن پیشنهاد می کند

تشکیل ذخایر جهانی گاز طبیعی

ژاپن قصد دارد ایجاد ذخایر جهانی گاز طبیعی مشابه ذخایر اضطراری که 
در بخــش نفت وجود دارد، را برای کمک به اجتناب از کمبودهای آتی و 
تثبیت قیمت ها، پیشنهاد کند. به گزارش ایسنا، بلومبرگ به نقل از منابع 
آگاه نوشت: دولت ژاپن پیشنهاد خواهد کرد که آژانس بین المللی انرژی، 
باید یک ساختار ذخیره سازی گاز برای کشورهای عضو ایجاد کند. منابع 
آگاه که مایل نبودند نامشــان فاش شــود، اظهار کردند: این پیشنهاد در 
زمان برگزاری کنفرانس روز سه شنبه در توکیو مطرح خواهد شد. وزارت 
بازرگانی ژاپن که یکی از سازمان دهندگان کنفرانس تولیدکننده-مصرف 
کننــده ال ان جی با آژانس بین المللی انرژی اســت، در این باره اظهارنظر 
نکرد. دولت ژاپن می خواهد پیشنهاد تشکیل ذخایر گاز در برنامه نشست 
وزیران آژانس بین المللی انرژی در فوریه، گنجانده شود. آژانس بین المللی 
انرژی در حال حاضر، کشــورهای عضو از جمله آمریکا و ژاپن را مستلزم 
کرده است ذخایر اضطراری نفت معادل ۹۰ روز واردات را داشته باشند و 
پیشنهاد ژاپن، ایجاد یک استراتژی مشابه برای گاز را مد نظر دارد. حمله 
نظامی روســیه به اوکراین در سال ۲۰۲۲، بازارهای گاز سرتاسر جهان را 
ملتهب کرد و باعث افزایش سرسام آور قیمت ها شد و نگرانی ها نسبت به 
امنیت تامین سوخت را برانگیخت. در نشست گروه هفت که اوایل امسال 
برگزار شد، ژاپن و آلمان خواستار گنجانده شدن زبانی شدند که راه را برای 
سرمایه گذاری دولتی در بخش گاز هموار کرد. بر اساس گزارش بلومبرگ، 
کشــورهای عضو اتحادیه اروپا در حال حاضر اهداف ذخیره ســازی گاز 
طبیعی دارند اما یک چارچوب جهانی در این خصوص، هنوز وجود ندارد. 
ذخیره ســازی سوخت برای مدت طولانی برای کشورهای آسیایی مانند 
ژاپن و کره جنوبی که معمولا گاز طبیعی را به شکل گاز طبیعی مایع نگه 

می دارند، می تواند چالش برانگیز باشد.

وزیر نیرو در گفت وگو با ایسنا مطرح کرد

کار تیمی ۸۵ میلیونی برای گذر از خاموشی
وزیر نیرو با اشــاره به اقدامات انجام شده برای جلوگیری 
از خاموشی در کشــور، گفت: ما یک تیم ۸۵ میلیون نفره 
هســتیم و یک کار تیمی را با حضــور این جمعیت انجام 
می دهیم؛ اگر میزان مدیریت مصرف مطابق پیش بینی ها 
و مدل ها باشد با کمترین مشکل از تابستان عبور خواهیم 
کرد، من نمی توانم از طرف مردم قول بدهم، این موضوع 
دوطرفه اســت؛ اما تلاش می کنیــم که در صورت رعایت 
بدون کمترین مشــکل از تابســتان عبور کنیم. علی اکبر 
محرابیان در گفت و گو با ایسنا، با بیان این که یک ناترازی 
قابل توجه در صنعت برق داریم که حاصل عدم ســرمایه  
گذاری به موقع روی نیروگاه های کشور بوده و حاصل آن 
خاموشــی  در ســال های مختلف بوده است که در بخش 
خانگی، تولیدی و صنعتی شــاهد آن بوده ایم، اظهار کرد: 
در بخش صنعتی تقریبا کل دهه ۹۰ شاهد کاهش تامین 
برق و محدودیت برق برای صنایع بودیم، در بخش خانگی 
نیز در ســال ۱۳۹۵ خاموشی ها آغاز و در سال ۱۴۰۰ به 
اوج خود رسید که شرایط ناگواری رقم خورد. وی با بیان 
اینکه برنامه ای که در دستور کار قرار گرفت دو بعد اصلی 
داشت، تصریح کرد: اول این که بتوانیم ظرفیت نیروگاهی 
را توسعه دهیم و در کنار آن با روش های مختلف مدیریت 
مصرف داشته باشیم. ۷۰۵۰ مگاوات به ظرفیت نیروگاهی 
کشور اضافه شد. وزیر نیرو با اشاره به راهکارهای در نظر 
گرفته شــده برای مدیریت مصرف اظهــار کرد: مدیریت 
مصــرف به ما کمک می کند که بــا ظرفیت کمتر بتوانیم 
انرژی بیشــتری را تامین کنیم. محرابیــان با بیان اینکه 
از شروع دولت ســیزدهم تا پایان ۱۴۰۱ در حوزه توسعه 
نیروگاهــی ۷۰۵۰ مگاوات به ظرفیت نیروگاهی کشــور 
اضافه شــد و عمده آن نیروگاه های حرارتی، تجدیدپذیر 
و بخشــی هــم ارتقای تــوان نیروگاه های موجــود بوده 
اســت، تصریح کرد: در مدیریــت مصرف برای بخش های 
مختلف برنامه  ریزی کرده ایــم. وی اضافه کرد: در بخش 
خانگی مهم ترین ســازوکاری که لحاظ شد بحث پاداش 

صرفه جویی بود کــه در این طرح مردم با کاهش مصارف 
خودشــان مشــمول پاداش خوش مصرفی بودند، در سال 
۱۴۰۱ علی رغــم این کــه هیچ گونه خاموشــی در بخش 
خانگی نداشــتیم اما میزان مصرف کاهش پیدا کرد. این 
موضوع به این معناســت که مشــترکان خانگی همکاری 
خوبی با صنعت برق داشــتند. وزیر نیــرو با بیان این که 
برای مشــترکان صنعتی نیز برنامه  ریــزی کردیم که در 
شهرک های صنعتی و صنایع کوچک هیچگونه محدودیتی 
نداشته باشیم، گفت: در ســال ۱۴۰۱ تنها محدودیت ما 
برای شهرک های صنعتی این بود که تعطیلات جمعه آنها 
را به صورت گردشــی کردیم که این کار در سال ۱۴۰۲ 
به صورت ملایم تری اجرا شــد. محرابیان افزود: در صنایع 
بزرگ نیز خواسته ما این بود که مصارف واحدهای بزرگ 

در زمان اوج مصــرف خانگی کاهش پیدا کند ولی بتواند 
انرژی مورد نیاز خود را درساعت های غیراوج تامین کند. 
وزیــر نیرو با بیان اینکه این امور باعث شــد که علی رغم 
اینکه همچنان ناترازی داشتیم یک رضایت نسبی در بین 
مصرف کنندگان برق داشته باشیم، اضافه کرد: برای سال 
۱۴۰۲ برنامه  ریزی های خودمان را گســترده تر کردیم. به 
گفته وی، در پاداش صرفه جویی ارقام بزرگتری را در نظر 
گرفتیــم همچنین پاداش به صورت عمومی لحاظ شــد، 
یعنی هر فردی با هر میــزان مصرفی اگر مصرف خود را 
کاهش دهد مشــمول پاداش صرفه جویی می شود. بیش 
از ۳۵ درصد از مشــترکان مصــارف خود را کاهش دادند 
محرابیان با بیان اینکه این موضوع موجب شــد که بیش 
از ۳۵ درصد از مشــترکان در ســال ۱۴۰۲ مصارف خود 

را کاهش دهند، اظهار کرد: یکبار در ســال ۱۴۰۱ میزان 
مصارف خود را نســبت به ســال قبل کاهش دادند و این 
بار میزان مصرف نســبت به سال ۱۴۰۱ کاهش پیدا کرد. 
توزیــع بیش از ۴۰۰ میلیارد تومــان پاداش صرفه جویی 
وزیر نیرو با بیان این که قبوضی که تا به امروز صادر شده 
بیــش از ۴۰۰ میلیــارد تومان پــاداش صرفه جویی بین 
مشترکان توزیع شده است، تصریح کرد: در بخش صنعتی 
نیز اقدامی که صورت گرفــت این بود که صنایع کوچک 
مانند ســال گذشــته معاف از هرگونه محدودیت بودند 
یعنی با هر میزان مصرف تولید داشــتند و در شهرک های 
صنعتــی نیز فقط مدیریت مصرف به نصف روز یعنی بین 
ســاعت ۱۱ ظهر تا ۱۱ شب اعمال شد. وی ادامه داد: در 
طول ۶ و نیــم روز نیز صنایع می تواند با حداکثر ظرفیت 
تولید داشــته باشد. در بخش صنایع بزرگ همچون فولاد 
میــزان محدودیت کاهش پیدا کرد به طوری که امســال 
۱۶ درصد بیشــتر بــه این صنایع انــرژی دادیم. با طرح 
نیروگاه سازی صنایع محدودیت ها صفر می شود محرابیان 
بــا بیان این که در فولادی ها حدود ۲۵ درصد نســبت به 
ســال قبل انرژی بیشتری دادیم اظهار کرد: بیشتر نیازها 
را ســعی کردیم برطرف کنیم هرچند که با وضع مطلوب 
فاصله داریم و باید در ســال های آتی با طرح های نیروگاه  
سازی که صنایع آغاز کردند محدودیت ها را کاهش دهیم 
و به صفــر نزدیک کنیم. وزیر نیرو بــا بیان اینکه اجرای 
این طرح به صورت ۱۰۰ درصد مثبت ارزیابی می شــود، 
ســال های قبل تنها توصیه های اخلاقی گفته می شد اما 
امســال و ســال گذشــته این موضوع را به پاداش صرفه 
جویی متصل کردیم. اعداد و ارقام نیز نشــان می دهد که 
مردم همکاری خوبی با صنعت برق داشــتند و امیدواریم 

که این همکاری ها افزایش پیدا کند.

شرکت  مدیرعامل  ایسنا/خوزســتان 
آب و فاضلاب خوزســتان با اشاره به 
پایداری تامین آب در منطقه ملاشیه 
اهواز گفــت: ممکن اســت برخی از 
خانواده هــای ایــن منطقه بــه دلیل 
مشــکلاتی از جمله نداشتن مخزن، 
پمــپ و یا دیگر ملزومــات همچنان 
در تامین آب مشــکل داشته باشند. 
محمدرضا کرمی نــژاد در گفت و گو 
با ایسنا، با اشــاره به آخرین وضعیت 
تامین آب منطقه ملاشیه اهواز اظهار 
کــرد: اهالی منطقه ملاشــیه اهواز از 
گذشته با مشکل جدی در تامین آب 
شرب رو به رو بودند زیرا در این منطقه 
علی رغم افزایش جمعیت به توســعه 
زیرساخت های این منطقه توجه نشده 
است. وی با اشاره به اقدامات انجام شده 
برای حل مشکل تامین آب این منطقه 
افزود: طی اقدامات انجام شده ظرفیت 
آبرســانی به ملاشــیه از ۴ هزار متر 
مکعب بــه ۱۲ هزار متــر مکعب در 
شــبانه روز افزایش یافتــه و آب این 
منطقه پایدار شــده است. مدیرعامل 

شرکت آب و فاضلاب خوزستان گفت: 
با توجه به پایدار شدن شبکه آبرسانی 
به منطقه ملاشیه اکنون وارد فاز دوم 
عملیات آبرسانی به این منطقه شده ایم 
و به دنبال افزایش ظرفیت تصفیه خانه 
منطقه هستیم. بیشتر در این زمینه: 

آغاز پروژه ضربتی تقویت آب منطقه 
ملاشــیه اهواز اتمام پــروژه ضربتی 
تقویت آب ملاشــیه اهــواز/ وضعیت 
تامیــن آب در منطقه عادی اســت 
انتقال آب ملاشــیه  افزایش ظرفیت 
به ۸ هــزار مترمکعــب/ آب منطقه 

از امشب پایدار می شــود کرمی نژاد 
ادامه داد: با اقدامات ضربتی انجام شده 
تلاش شده اســت تا به صورت کامل 
در منطقه ملاشیه وضعیت تامین آب 
پایدار شــود اما ممکن است برخی از 
خانواده های منطقه به دلیل مشکلاتی 
از جمله نداشــتن مخــزن، پمپ و یا 
دیگــر ملزومات همچنــان در تامین 
آب مشکل داشته باشند. وی افزود: با 
توجه به شرایط دمایی و میزان مصرف 
آب در این منطقه، شرکت آبفا نهایت 
تلاش را برای حل مشــکل تامین آب 
شرب این خانواده ها انجام خواهد داد 
تا شاهد حل مشــکل تامین آب این 
خانواده ها نیز باشیم. مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب خوزستان با بیان اینکه 
بخشی از جمعیت ملاشیه اهواز فاقد 
انشعاب مجاز آب هستند، خاطرنشان 
کرد: همــه تلاش شــرکت آبفا حل 
مشــکلات خانوارهای این منطقه در 
تامین آب است و اقدامات انجام شده 
طی روزهای اخیر نیز در همین زمینه 

بوده است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان عنوان کرد

ورود به فاز دوم عملیات 
آبرسانی به ملاشیه اهواز

مدیرعامل توانیر گفت: مشترکانی که اطلاعات خود را در سامانه املاک و اسکان ثبت نکنند، مشمول بالاترین تعرفه برق می شوند 
و اجرای این قانون بعد از اطلاع رسانی، برای مشترکان پرمصرف  آغاز می شود. به گزارش ایسنا، آرش کردی با اشاره به تاکید قانون 
بر اجرای این طرح، گفت: اجرای این طرح با درنظر گرفتن قواعدی اجرایی خواهد شد، لازم است اطلاع رسانی کامل صورت گرفته 
باشد و پیام های لازم به مشترکانی که خطاب این موضوع هستند ارسال شود. وی افزود: بعد از چندین بار تکرار در اطلاع رسانی این 
طرح  از مشترکان پرمصرف آغاز می شود و با یک شیب مناسب این کار را انجام خواهیم داد. به گزارش ایسنا، طبق قانون، وزارت نیرو مکلف است تعرفه برق شمارشگر 
)کنتور( هایی که ســاکنان آنها در ســامانه املاک و اسکان کشور، خوداظهاری نکرده اند را با بالاترین پلکان قیمتی محاسبه کند. کلیه دستگاه های اجرایی و خدمات 
رسان مکلفند محل اقامت اشخاص حقیقی را با روشی که توسط کارگروه تعامل پذیری دولت الکترونیکی مرکز ملی فضای مجازی با استفاده از پایگاه اطلاعات مکان 
اقامت اشخاص حقیقی سازمان ثبت احوال کشور و سامانه املاک و اسکان کشور تعیین می شود، استعلام نمایند و اخذ هرگونه اطلاعات مشابه از اشخاص، تخلف 
محسوب و متخلف به مراجع انتظامی مربوطه معرفی می شود. تبادل اطلاعات موضوع این ماده بین دستگاههای اجرایی، رایگان است. سرپرستان خانوارهای تک نفره 
و بیشتر مکلفند اقامتگاه اصلی خانوار را )یک واحد ملکی یا استیجاری یا رایگان( حداکثر ظرف مدت دو ماه پس از انتشار دستورالعمل مذکور در بند )۱( این تبصره، 

در سامانه املاک و اسکان کشور ثبت نمایند.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی از بررسی علل عدم اجرای تکالیف قانونی پیرامون جایگزینی سیستم های گرمایشی 
بازدهی پایین با وسایل گرمایشی استاندارد در نشست امروز این کمیسیون خبر داد. مصطفعی نخعی در گفت وگو با ایسنا ضمن تشریح 
جلســه امروز کمیسیون انرژی مجلس شورای اســلامی، بیان کرد: در جلسه امروز کمیسیون رئیس سازمان ملی استاندارد، مدیرعامل 
شــرکت ملی گاز، مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت، رئیس سازمان نظام مهندسی، معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و 

شهرسازی حصور یافته و در این نشست تغییرات به وجود آمده در مبحث هفدهم مقررات ملی ساختمان و علل عدم اجرای مصوبات مجلس شورای اسلامی، شورای اقتصاد و 
شورای عالی امنیت ملی درباره جایگزینی سیستم های گرمایشی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.  وی در ادامه اظهار کرد: از آنجا که مبحث جایگزینی سیستم های گرمایشی 
به عنوان یکی از موضوعات مهم در قانون بودجه سال ۱۴۰۲ مورد تاکید نمایندگان قرار گرفت، پیشنهادات اعضای کمیسیون انرژی در قالب چند مصوبه قابل تامل در قانون 
بودجه گنجانده شد. مشخص کردن بودجه برای جایگزینی سیستم های گرمایشی با بازدهی پایین با وسایل گرمایشی استاندارد ازجمله این پیشنهادات بود که به قانون تبدیل 
شــد.  سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اســلامی در ادامه تصریح کرد: اما علی رغم اینکه چند ماه از سال گذشته است، در عمل اقدام خاصی در این زمینه صورت 
نگرفته است. در نشست امروز کمیسیون پیگیر اجرای قانون و رفع موانع اجرای آن شدیم. در جلسه امروز نمایندگان وزارت راه و شهرسازی و سازمان ملی استاندارد و مسئولان 
مربوطه دیگر موانع بر ســر راه این قانون را بیان کردند که در نهایت مقرر شــد یک جمع بندی در رابطه با مباحث مطرح شــده صورت بگیرد و راهکارهای که ما را سریع تر به 

هدف می رساند در دستور کار قرار گیرد.

بررسی موانع موجود بر سر ارتقای سیستم های گرمایشی بالاترین تعرفه برق، در انتظار پنهان کنندگان املاک!
ساختمان ها در کمیسیون انرژی

رویتــرز به نقل از منابع آگاه گزارش کرد ایران قیمت 
فروش رســمی انواع گریدهای نفتی خود برای عرضه 
به خریداران آســیایی در ماه میلادی آینده را افزایش 
داد. به گزارش ایسنا، منابع آگاه به رویترز گفتند: ایران 
قیمت فروش رسمی نفت سبک "ایران لایت" که در 
اوت سال ۲۰۲۳ به خریداران آسیایی عرضه می کند را 
ســه دلار و ۱۵ سنت در هر بشکه بالاتر از قیمت پایه 
منطقه ای نفت عمان/دوبی تعیین کرد که در مقایسه با 
ژوئیه، ۱۵ سنت افزایش داشت. همچنین قیمت فروش 
نفت ســنگین ایران در اوت، یک دلار و ۱۰ سنت در 
هر بشکه بالاتر از قیمت پایه خاورمیانه تعیین شد که 

در مقایسه با ژوئیه، پنج سنت افزایش نشان می دهد. 
قیمت نفت فروزان یک دلار و پنج سنت در هر بشکه 
بالاتر از قیمت پایه منطقه ای تعیین شــد که نسبت 
به ژوئیه، ۱۰ ســنت افزایش داشته است. قیمت نفت 
ســروش برای اوت، دو دلار و ۴۰ سنت در هر بشکه 
پایین تر از قیمت پایه نفت خاورمیانه تعیین شد که ۱۵ 
سنت در مقایسه با ژوئیه، افزایش داشت. قیمت نفت 
پارس، ۵۰ ســنت در هر بشکه پایین تر از قیمت پایه 
منطقه ای فروخته خواهد شد که در مقایسه با قیمت 
ماه میلادی جاری، ۱۵ ســنت در هر بشــکه افزایش 

نشان می دهد.

قیمت فروش نفت ایران به آسیا افزایش یافت



5روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران سه شنبه 27 تیر 1402  29 ذی الحجه 1444  18 جولای 2023صنعت و تجارت

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad5227  8 صفحه    سال نوزدهم    شماره

www.sobh-eqtesad.ir
info@sobh-eqtesad.ir

گزیده خبر

استاندار فارس:

محصولات اصلی کشاورزی 
امسال باید شناسه دار شود

ایســنا/فارس استاندار فارس با بیان اینکه امنیت غذایی خط قرمز در اتخاذ 
تصمیمات است، شناسه دار شدن محصولات کشــاورزی را خواستار شد و 
تاکید کرد که هشــت محصول اصلی باید تا پایان امســال شناسه دار شود. 
دکتر محمدهادی ایمانیه دوشنبه ۲۶ تیر در جلسه بررسی راهکارهای دفع 
آفات نباتی، گفت: اســام بر طعام و غــذای مردم به دفعات تاکید کرده اما 
اقدامات دســتگاه های مســئول، در حد این تاکیدات نبوده و باید گام ها و 
اقدامات پیشــگیرانه به نفع مردم و سامت ایشــان برداشته شود. استاندار 
فارس خاطرنشان کرد: جهاد کشاورزی باید تا پایان امسال، بخشی از ظرفیت 
مزارع مرتبط با تولید هشت محصول اصلی را شناسه دار کند؛ کشاورزان هم 
می توانند به صورت داوطلبانه در این طرح همکاری داشــته باشند. وی، بر 
تدوین بسته های حمایتی و تشویقی برای مشارکت کنندگان در این طرح 
تاکید و اضافه کرد: با همکاری همه نهادهای اجرایی و اســتفاده از ظرفیت 
شــهرداری ها، فرمانداری ها و سازمان صدا و ســیما، برای تولید کنندگان 
محصولات ارگانیک بسته های تشویقی تدوین و از ایشان حمایت خواهد شد.

ایمانیه به فروش سموم در داروخانه ها نیز اشاره و خاطرنشان کرد: حداکثر 
طی مدت ۳ ماه باید فروش ســموم ضدآفات بدون نسخه در سطح استان 
ممنوع شــده و نسخه ها بر بســترهای الکترونیکی نوشته شود. می توان از 
تجربه دانشگاه علوم پزشکی شیراز در این زمینه استفاده کرد. استاندار فارس 
گفت: کارخانه های تولید کننده ســموم کشاورزی هم باید محصولات خود 
را با نظارت ســازمان جهاد کشاورزی و سایر دستگاه ها و نهادهای ذی ربط 
توزیع کنند. ایمانیه خواستار هم افزایی دستگاه های مسئول برای استفاده از 
تجهیزات در اختیار سازمان ها شد و افزود: تاش می شود تا اعتبار مورد نیاز 
برای تامین تجهیزات آزمایشگاهی و تکمیل تجهیزات موجود در آزمایشگاه 
مرجع غذا و داروی دانشــگاه علوم پزشکی شیراز با مشارکت ۵۰ درصدی 

وزارتخانه های بهداشت و جهادکشاورزی تامین شود.
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان خبر داد:

لرستان پایلوت هوشمندسازی 
سامانه حمل آرد در کشور

ایسنا/لرســتان مدیرکل غله و خدمات بازرگانی لرســتان گفت: برای بحث 
نظارت بر حمل آرد برای تمام کامیون های حمل آرد GPS نصب کردیم که 
لرســتان به عنوان پایلوت کشوری در اجرای این طرح قرار دارد. حجت الله 
بیرانوند در گفت وگو با ایســنا اظهار کــرد: در بحث توزیع آرد چون کرایه 
حمــل آرد را نانوا پرداخت می کند، پیمانکار آرد با تفاهمی که بین خبازان 
و پیمانــکار صورت می گیرد به حمل کالا واگذار می شــود. وی ادامه داد: 
در لرســتان حمل آرد به شــرکت حمل و نقل آبادان انجام می شود که در 
شهرســتان ها پیمانکارانی دارد که وظیفه اصلی ما نظارت بر آن هاســت. 
بیرانوند تصریح کرد: ما الان گندم را از کشــاورزان کیلویی ۱۵ هزار تومان 
خریداری می کنیم و بیش از ۱۰۰۰ تومان هزینه جانبی دارد و آن را کیلویی 
۶۶۵ تومــان به کارخانه هــای آرد می دهیم، اما یک کیســه آرد را به نانوا 
۳۵ هــزار تومان می دهیم که فاصله قیمتی معناداری دارد. مدیرکل غله و 
خدمات بازرگانی لرستان با اشاره به مصرف سالانه ۳۰۰ هزار تن گندم در 
استان، اضافه کرد: فقط در لرستان ۱۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان یارانه آرد 
می دهیم که این فاصله ها انگیزه را برای تخلف زیاد می کند. وی با اشــاره 
به این که در بحث پیمانکار حمل آرد تخلفاتی داشــتیم که در حال ســیر 
مراحل قضایی اســت، بیان کرد: الان قیمت تمام شده برای هر کیسه آرد 
۶۲۵ هــزار تومان بوده که آن را با قیمت خیلی پایین تری به نانوا می دهیم. 
 GPS بیرانوند تصریح کرد: برای نظارت بر روی تمام کامیون های حمل آرد
نصب کردیم، چون قباً آرد از کارخانه به ســمت نانوایی حمل می شــد، 
الان ســامانه هوشــمند را در کارخانه داریم که عکس آن ثبت می شود و 
از زمانی که ماشــین روشن شده تا زمانی که خالی می کند مشخص است و 
لرستان به عنوان پایلوت کشوری در اجرای این طرح قرار دارد. مدیرکل غله 
و خدمات بازرگانی لرســتان افزود: نظارت فیزیکی را داریم و باید به سمت 
هوشمندسازی بارها برویم، برای بحث حمل آرد سامانه جدا تعریف کردیم.

دبیرکل موسسه استاندارد سازمان همکاری های اسامی عنوان کرد

تاثیر مدل کیفیت قدرتمند بر 
رونق اقتصادی و تولید

دبیرکل موسسه اســتاندارد و اندازه شناسی سازمان همکاری های اسامی 
)اســمیک( گفت: داشتن یک مدل کیفیت قدرتمند، باعث رونق اقتصادی، 
اشــتغال و نیز تولید خواهد شــد. به گزارش ایسنا، احسان اووت در مراسم 
اهــدای جایزه ملی کیفیــت ایران با بیان اینکه جایــزه ملی کیفیت ایران 
دارای الگویی منحصر به فرد با اولویت کیفیت محصول، رضایت مشــتریان 
و حمایت از حقوق مصرف کننده و همچنین تلفیق ارزش های اســامی با 
سیستم کیفیت است، اظهار کرد: جایزه ملی کیفیت ایران به  دلیل تاش ها 
و اقدامات همه جانبه صورت گرفته از ســال ۲۰۰۱، از ســاختاری محکم و 
جامع برخوردار است. وی افزود: بررسی مدل های متعدد کیفیت و پی ریزی 
مناســب ترین آنها برای ایران، کار  آسانی نبوده است. اما امروز ما شاهدیم 
که چگونه این امر برای کشــور شما به شکل بی نقص و عالی عمل کرده و 
با ارائه یک مدل کیفیت برای جهان اســام، این اقدام را بیش از پیش ارتقا 
داد. اووت با بیان اینکه نقش الگوی کیفیت در افزایش بهره وری و اثربخشی 
محصولات و خدمات، انکارناپذیر اســت، گفت: اثر آن نیز بر رشد و توسعه 
کشورهای اسامی بی نیاز از توضیح بیشتر است. با توجه به مزایای رویکرد 
سیستماتیک، راهبردی و بلند مدت که به درستی هم استقرار یافته باشد، 
داشتن یک مدل کیفیت قدرتمند، باعث رونق اقتصادی، اشتغال و نیز تولید 

خواهد شد.

گلایه دامداران از سامانه بازارگاه برای تامین نهاده
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران با اشاره به اینکه در تامین 
نهاده از سامانه بازارگاه با مشکل مواجه هستیم، گفت: با وجود اینکه 
چند ماهی است که دامدار هزینه را واریز کرده، ولی خوراک در سامانه 
بازارگاه تامین نشــده اســت. به گزارش ایسنا، سید احمد مقدسی - 
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران - گفت: ما قیمت شــیر را 
۱۷ هزار و ۲۰۰ تومان اعام کردیم ولی این قیمت را برای ما ۱۵ هزار 
تومان تعیین کردند که ما در ضرر هستیم. از عید برای تامین خوراک 
دام انقدر با مشکل مواجه شده ایم که نمی دانیم به دام چه باید بدهیم. 
دام دار پول خوراک را واریز کرده ولی وارد نمی شود. مقدسی در ادامه 
بیان کرد: ما گران فروش نیســتیم. ما امــروز حدود ۱۰ تا ۱۵ درصد  
محصولات لبنی را صادر می کنیم و یک میلیارد دلار درآمد ارزی برای 
ما دارد. به بخش گوشت اصا یارانه داده نمی شود. دولت باید به قشر 
آسیب پذیر یارانه بدهد. رئیس هیات مدیره انجمن صنفی گاوداران با 
حضور در یک برنامه تلویزیونی خاطرنشان کرد: در تامین کنجاله سویا 
از سامانه بازارگاه با مشکل مواجه هستیم و دامدار باید ۳ برابر قیمت 
این ســامانه از بازار آزاد تامین کند. ۲ تا ۵ ماه است که دامدار هزینه 
را واریز کرده ولی نه تنها خوراک در سامانه بازارگاه تامین نشده، بلکه 

ارزی هم تامین نشده است.
مقدســی افزود: با این قیمت ها تولیــد کننده را از بین می بریم، باید 
کسی به داد تولیدکننده برسد. وزارت جهاد کشاورزی: سامانه بازارگاه 
در واردات نظم ایجاد کرده اســت حسین دماوندی نژاد -  معاون امور 
دام وزات جهــاد کشــاورزی -  در ادامه این برنامه گفت: بازارگاه یک 
سامانه ای است که نهاده مورد نیاز را بر اساس برنامه وارد می کنند و از 
طریق این سامانه دامدار و مرغدار سهمیه خود را بر می دارند. ما ادعایی 
نداریم که این سامانه بدون نقص است، اما این سامانه در این شرایط 
که با مشــکات ارزی و واردات رو به رو هستیم توانسته نظمی را در 
واردات ایجاد کند. دماوندی در ادامه توضیح داد: همه تولید کنندگان 
تمایل دارند نیاز خود را از سامانه بازارگاه وارد کنند. بازارگاه بی نقص 
اســت و در حال کار است. تاجر نهاده خود را در این سامانه بارگذاری 
می کند ولی به دلیل اینکه ارزی نیســت، تحویل با تاخیر مواجه می 
شود. تا تاجر مشکلش با بانک مرکزی حل نشده و ارز را تامین نکرده 

نباید این نهاده را روی سامانه بازارگاه قرار دهد.

در ســفر معــاون برنامه ریــزی و 
کشــاورزی  جهاد  وزارت  اقتصادی 
و هیات همراه به چین، بر تســریع 
انجام مبادلات تجاری، صادرات  در 
و واردات محصولات کشاورزی بین 
دو کشور تاکید شد. به گزارش ایلنا 
از وزارت جهاد کشــاورزی، شاهپور 
عائی مقدم، معــاون برنامه ریزی و 
اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی در 
سفر به چین در همایش کمیسیون 
اقتصــادی  و  تجــاری  مشــترک 
جمهوری اسامی ایران و جمهوری 
خلق چین به ریاســت وزیر اقتصاد 
و دارایــی ایــران و وزیــر بازرگانی 
چین شــرکت کرد. در این ســفر 

برای تســریع در مبــادلات تجاری 
و صــادرات و واردات محصــولات 
کشاورزی بین دو کشور، مذاکراتی 
بین شاهپور عائی مقدم معاون وزیر 
جهاد کشاورزی و محمد رضوانی فر 
رئیس کل گمرک ایــران با رئیس 
کل گمرگ کشــور چین انجام شد. 
همچنین نشســت مشترک معاون 
برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد 
کشاورزی ایران با مدیرعامل انجمن 
توسعه  برای  شیات کشــور چین 
صادرات محصولات شیاتی به چین 
و سرمایه گذاری مشترک در صنعت 
صید و صیادی و آبزی پروری صورت 

گرفت.

مبادلات تجاری کشاورزی ایران 
و چین تسریع می شود

ایسنا/خوزستان مدیر جهاد کشاورزی دزفول از پیش بینی 
برداشت بیش از یک میلیون تن ذرت بهاره در این شهرستان 
خبر داد. بهروز قمرزاده در گفت و گو با ایســنا، در خصوص 
برداشت ذرت بهاره در دزفول اظهار کرد: برداشت ذرت بهاره 
در سطح ۱۵ هزار هکتار از مزارع ذرت شهرستان دزفول در 
حال انجام است و تا اواسط مردادماه ادامه خواهد داشت. وی 
با بیان اینکه برداشت ذرت به صورت دانه  ای و علوفه  ای در 
حال انجام است، افزود: تا کنون بالغ بر ۳۵۰۰ هکتار از مزارع 
شهرستان برداشت شده است و روند برداشت همچنان ادامه 
دارد. مدیر جهاد کشاورزی دزفول گفت: همچنین قرار است 
حدود ۲۰ هزار هکتار از اراضی شهرستان به زیر کشت ذرت 
دانه ای تابستانه برود تا در پایان سال برداشت شود. قمرزاده 
عنــوان کرد: با توجه به اینکه ذرت دانه ای و علوفه ای در دو 
نوبت بهاره و تابستانه در دزفول کشت می شود، پیش بینی 
می کنیم امســال بیش از یک میلیون تــن ذرت در دزفول 
برداشت شود. وی خاطرنشــان کرد: علوفه تولید شده این 
مزارع جهت تامین دامداری های کشــور به سایر استان  ها 

حمل می شود.

پیش بینی برداشت بیش از یک میلیون تن ذرت بهاره در دزفول

میانگین تولید روزانه زغال سنگ چین در ماه ژوئن از پایین ترین سطح ۶ ماهه ماه قبل افزایش یافت زیرا معدنچیان تولید خود را 
برای پاسخگویی به تقاضای فزاینده ژنراتورهای برق در میان موج گرما افزایش دادند. به گزارش ایسنا، داده های اداره ملی آمار چین 
امروز)دوشنبه( نشان داد که چین در ماه گذشته ۳۹۰.۱ میلیون تن زغال سنگ تولید کرد که ۲.۵ درصد نسبت به سال قبل و ۱.۲ 
درصد نسبت به ماه مه افزایش داشت. تولید روزانه در ژوئن معادل ۱۳ میلیون تن متریک بود که از ۱۲.۴۳ میلیون تن متریک ماه 
مه که پایین ترین میزان از اکتبر ۲۰۲۲ بود، بیشتر بود. تولید زغال سنگ در نیمه اول سال ۲۰۲۳ به ۲.۳ میلیارد تن رسید که ۴.۴ درصد بیشتر از مدت مشابه سال 
گذشته است. دولت از ماه ژوئن از معدنچیان خواسته است تا تولید خود برای تامین قراردادها افزایش دهند زیرا موج های گرما بخش های بزرگی از چین را از اواخر ژوئن 
فرا گرفته است. داده ها نشان داد مصرف روزانه زغال سنگ در هشت استان ساحلی در ماه ژوئن از سطوح مشاهده شده در مدت مشابه چهار سال گذشته فراتر رفت.

دماهای بی سابقه همچنان تقاضای تهویه مطبوع را افزایش می دهند و مصرف روزانه زغال سنگ در شرکت های خدمات شهری را در هفته گذشته به ۲.۴ میلیون تن 
رسید که بالاترین میزان در سال جاری است. اوج تقاضای برق تابستانی چین معمولاً از اواخر ژوئن شروع می شود و دو ماه طول می کشد. بر اساس گزارش رویترز، 
انتظار می رود که تولید زغال ســنگ بیشــتر افزایش یابد زیرا برخی از معدن کاران در مغولستان داخلی می توانند پس از تعطیل شدن از ماه مارس برای بهبود ایمنی 

معدن، اجازه راه اندازی مجدد در این ماه را داشته باشند.

نماینده مردم سردشت و پیرانشهر در مجلس شورای اسامی تاکید کرد: روسیه و چین بدانند که جمهوری اسامی به عنوان یک قطب برا اساس منافع 
ملی خود با دیگر قطب ها وارد ائتاف های موقت می شود. به گزارش ایسنا، کمال حسین پور نماینده مردم سردشت و پیرانشهر در مجلس شورای اسامی 
در نطق اضطراری خود در جلســه روز دوشــنبه ۲۶ تیر ۱۴۰۲ صحن مجلس با بیان اینکه »از اقدام وزارت امور خارجه در احضار ســفیر روسیه تشکر و 

قدردانی می کنم«، اظهار کرد: یکی از مهمترین شــعارهای انقاب اســامی »نه شــرقی، نه غربی؛ جمهوری اسامی« است؛ این شعار در اصل فراخوانی برای استقال و آزادی کشور است و الگوی 
جمهوری اسامی را در برابر بلوک شرق و غرب به مردم جهان عرضه می کند. وی تاکید کرد: روسیه و چین بدانند که جمهوری اسامی به عنوان یک قطب بر اساس منافع ملی خود با دیگر قطب ها 
وارد ائتاف های موقت می شود. روسیه بداند حمایت های ایران از مسکو از موضع قدرت و حتما مشروط است. دنیا بداند جزایر سه گانه خلیج فارس جزء لاینفک ایران عزیز است و جوانان رشید 
این مرز و بوم آمادگی دارند تا برای دفاع از تمامیت ارضی کشور همانند گذشته جان فشانی کنند. این نماینده مجلس همچنین گفت: از شورای نگهبان بابت تائید الحاق موادی به قانون ساماندهی 
صنعت خودرو تشکر می کنم؛ این مواد واردات خودرو انحصار را می شکند و به تنظیم بازار خودرو کمک می کند. مجلس از دولت انتظار دارد که این قانون را به درستی اجرا کند و بر اجرای دقیق آن 
نیز نظارت دارد؛ نکند که در اجرای این قانون مجدداً انحصار ایجاد شود و امتیاز واردات خودرو به چند خودروساز و زیرمجموعه های آنها واگذار شود و باز مردم را اسیر این شرکت ها کنیم؛ واردات 

خودروهای کار کرده باید برای همه مردم امکان پذیر باشد. همچنین از رئیس جمهوری می خواهم زمینه های واردات خودرو برای واردات خودرو را آماده کند.

حسین پور: واردات خودروهای کار کرده باید برای گرمای هوا بازار زغال سنگ چین را داغ کرد
همه مردم امکان پذیر باشد
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گزیده خبر

در هیات دولت صورت گرفت:

دستور رئیس جمهور برای لغو 
افزایش قیمت خودرو های مونتاژی 

توسط شورای رقابت

رئیسی با بیان اینکه شورای رقابت با چه توجیهی قیمت خودرو های مونتاژی 
را افزایش داده است، معاون اول و وزارت صمت را مامور بررسی کرد.

کد خبر : ۱۵۳۰۰۶ به گزارش ایبِنا، آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در جلسه 
عصر یکشنبه هیات دولت، با بیان اینکه شورای رقابت با چه توجیهی قیمت 
خودرو های مونتاژی را افزایش داده است؟ معاون اول رئیس جمهور و وزرای 
اقتصاد و صمت را مامور بررسی و اصلاح این روند کرد. رئیس جمهور گفت: 
اینکه در سال »رشد تولید و مهار تورم« یک بخش بدون اخذ مجوز های لازم 
کالا ها را گران کند، قابل پذیرش نیســت و دستگاه ها باید خود را موظف به 
مقابله با گرانی و تورم بدانند. آیت الله رئیسی با اشاره به امضای ۲۱ سند و 
تفاهم نامه همکاری در سفر اخیر به قاره آفریقا، پیگیری جدی توافق نامه ها 
و مصوبات مربوط به ســفر های خارجی دولت و ارائه گزارش عملکرد برای 
اطــلاع افکار عمومی را مورد تاکید قــرار داد. رئیس جمهور در ابتدای این 
جلسه با اشاره به روز های پایانی ماه مبارک ذی الحجه، مناسبات این ماه را 
برای افزودن به اندوخته های معنوی مغتنم دانست و همگان را به بهره گیری 

از این ایام فراخواند.
عضو ناظر شورای عالی بورس در گفت وگو با ایلنا:

تمام شرکت های متخلف و رانتی 
بورس، حتی وابسته به حاکمیت را 

افشا می کنیم

عضو ناظر شــورای عالی بــورس با بیان اینکه تمــام معاملاتی که پس از 
مصوبه افزایش نرخ خوراک انجام شــده باید مورد بررسی قرار بگیرند،گفت: 
شــرکت هایی که رانت اطلاعاتی داشــتند اعم از شــرکت های عمومی یا 
شرکت های وابسته به ستادها از جمله ستاد اجرایی فرمان امام و وابسته به 
حاکمیت، اسامی همه آنها را افشا می کنیم. محسن علیزاده، عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره احتمال تخلف 
نشت اطلاعات محرمانه درباره  مصوبه افزایش نرخ خوراک پتروشیمی ها به 
7هزار تومان و ارائه این اطلاعات به تعدادی از شــرکت های بورســی اظهار 
داشــت: اگر متوجه شویم که مصوبه هیات دولت با قوانین مغایرت دارد به 
طور قطع این موضوع را در هیات تطبیق مطرح و بررسی می کنیم. وی ادامه 
داد: اما درباره تخلف احتمالی و برخورد با متخلفان، این موضوع را در جلسه 
شــورای عالی بورس مطرح کردیم و همه اعضا به اتفاق این نظر را داشتند 
که تمام معاملاتی که پس از این مصوبه انجام شــده باید مورد بررسی قرار 
بگیرند و حتی اگر معاملات در سایر بخش ها هم باشند، باید افشا شوند. عضو 
ناظر شــورای عالی بورس افزود: بنده به عنوان ناظر در شورای عالی بورس 
این خواسته و مطالبه را حتما پیگیری می کنم.      علیزاده درباره نحوه جبران 
زیان ســهامداران در این بازه زمانی گفت: پرداختن به این موضوع که چه 
کسی باید زیان را جبران کند، موضوع زمان حال حاضر نیست اما حتما اگر 
تخلفاتی انجام شــده باشد را افشا می کنیم و اعلام می کنیم که چه کسانی 
رانت اطلاعاتی و دسترسی به این مصوبه  داشتند که باعث شده در یک روز 
و در تاریخ انتشــار آن نامه، شاخص به شدت ریزش داشته باشد. وی تاکید 
کرد: شرکت هایی که رانت اطلاعاتی داشتند حتی از شرکت های عمومی یا 
شرکت های وابسته به ستادها از جمله ستاد اجرایی فرمان امام و وابسته به 

حاکمیت باشند، اسامی آنها را افشا می کنیم.

افتخاری دیگر برای بانک پاسارگاد؛

محبوب ترین نام تجاری صنعت بانکداری 
ایران "جایزه ملی انتخاب نخست مشتریان 

در صنعت بانکداری" را کسب کرد

کسب جایزه ملی "انتخاب نخست مشتریان در صنعت بانکداری" تنها یکی از 
موفقیت های این بانک در اجلاس طرح انتخاب ملی بود و این بانک در سه 
حوزه دیگر شــامل: نشان برترین انتخاب ملی صنعت بانکداری، استاندارد و 
 )۲۰۲۳ A+ -Security & Profitability in banking Awards( جایزه بین المللی
بالاترین سطح ســودآوری و امنیت در ارائه خدمات بانکی از سوی اتحادیه 
اروپا و جایزه ملی برترین و تأثیرگذارترین روابط عمومی در معرفی خدمات 
بانکی نیز موفقیت کســب کرده اســت. محبوب ترین نــام تجاری صنعت 
بانکداری ایران "جایزه ملی انتخاب نخســت مشتریان در صنعت بانکداری" 
را کسب کرد به گزارش ایلنا، از جمله اهداف تجاری اجلاس استراتژی های 
توســعه خدمات، تولیدات و صادرات برترین شــرکت های ایــران، باعنوان 
اجلاس طرح انتخاب ملی می توان به: معرفی دســتاوردها، توانمندی هــا، 
خدمــات و تولیــدات ویژه و نوین مجموعه ها، کمک به توســـــعه فروش 
محصــولات و خدمات، جذب حداکثری مشتریان با اعتبار بخشی جهانی، 
بررســی فرصت های ســرمایه گذاری و تولید در مناطق آزاد و تجاری اشاره 
کرد. گفتنی اســت کسب جایزه ملی " انتخاب نخست مشتریان در صنعت 
بانکداری" توسط بانک پاسارگاد در ادامه موفقیت های این بانک در این حوزه 
رخ داده اســت، این بانک که در دو دوره گذشــته جشــنواره برند محبوب 
مصرف کنندگان عنوان محبوب ترین نام تجاری در نظام بانکی کشور را کسب 
کرده بود، پس از کســب جایزه ملی "انتخاب نخســت مشتریان در صنعت 
بانکــداری" در اجلاس طرح انتخاب ملی، در دهمین دوره جشــنواره برند 
محبــوب مصرف کنندگان نیز که با حضور بیش از ۱۵۰۰ نام تجاری برگزار 
گردید با کسب رتبه اول در تمام گروه ها این موفقیت را تکرار کرد و بار دیگر 

به عنوان محبوب ترین نام تجاری بانکی معرفی شد.

پیش بینی سرنوشت ۱۴ روزه بیت کوین
تحلیلگر حوزه رمزارزها، دیدگاه  خود را در مورد سناریوهای بالقوه 
حرکــت قیمت بیت کوین در هفت تا ۱۴ روز آینده به اشــتراک 
گذاشته است. این تحلیل، سه نتیجه احتمالی را که معامله گران 
و سرمایه گذاران باید در نظر بگیرند، برجسته می کند. به گزارش 
ایســنا به نقل از کریپتو، ســناریوی اول ادامه حرکت سطح به 
ســطح، با هدف رســیدن بیت کوین به محدوده ۳7 هزار تا ۳۸ 
هزار دلار اســت. در حالی که این نتیجه یک احتمال خواهد بود، 
وی آن را در مقایســه با سناریوی دوم کمتر محتمل می داند. در 
سناریوی دوم، بیت کوین می تواند به  طور موقت دچار دامپ تقلبی 
شــود و به زیر میانگین متحرک WMA( ۲۰۰( ســقوط کند تا 
موقعیت های خرده فروشــی در منطقه ۲۹ هزار دلاری را از بین 
ببرد. متعاقبا، این رمزارز دیجیتال مجددا رشــد خواهد کرد و از 
سطح مقاومت ۳۱ هزار و ۸۰۰ دلار فراتر می رود و سیر صعودی 
خود را از ســر می گیرد، وی این مورد را محتمل ترین سناریو در 
شــرایط فعلی بازار می داند. با این حال، بدترین سناریو مستلزم 
این است که بیت کوین جای پای خود را بالای میانگین متحرک 
نمایی EMA( ۵۰( در منطقه ۲۹ هزار دلاری از دســت بدهد. اگر 
این اتفاق رخ دهد، می تواند درب را برای فشــار نزولی بیشتر باز 
کنــد و به طور بالقوه بیت کوین را به ســمت نقدینگی نزدیک به 
۲۴ هزار دلار ســوق دهد. اگر چه این ســناریو چندان محتمل 
نیســت اما وی هشــدار می دهد که نقض پشــتیبانی متحرک 
نمایی ۵۰ احتمال اصــلاح قابل توجه تری را افزایش می دهد. به 
معامله گران و ســرمایه گذاران توصیه می شود که حرکت قیمت 
بیت کوین را از نزدیک زیر نظر داشــته باشــند و سطوح کلیدی 
از جملــه حمایت ۲۹ هــزار دلار و مقاومت ۳۱ هزار و ۸۰۰ دلار 
را دنبال کنند. این سطوح بینش های مهمی را ارائه می دهند که 
احتمالا ســناریو در روزهای آینده آشــکار می شود. توجه داشته 
باشید که سرمایه گذاری در ارزهای دیجیتال دارای ریسک هایی 

اســت و به خوانندگان توصیه می شود قبل از تصمیم گیری برای 
سرمایه گذاری، تحقیقات خود را انجام دهند و با متخصصان مالی 
مشــورت کنند. مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در 
حال حاضر ۱.۲۱ تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت 
به روز قبل  ۰.۲۶ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر ۴۸.۴۸ 
درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین بوده که در 
یک روز ۰.۰۱ درصد کاهش داشته است. حجم کل بازار ارزهای 

دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشته ۲۵ میلیارد دلار است که 7.7۶ 
درصد کاهش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در 
حال حاضر ۲.۴۹ میلیارد دلار است که ۹.۹7 درصد از کل حجم 
۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال بوده و حجم تمام ســکه های 
پایــدار اکنون ۲۱.۸۹ میلیارد دلار اســت کــه ۸7.۵۴ درصد از 
کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد. 
به روزرسانی قیمت ارزهای دیجیتالی )تا ساعت ۰7:۰۶ دقیقه به 

وقت شــرقی( این رده حاوی تغییرات قیمتی ۱۰ ارز دیجیتالی 
بزرگ از نظر ارزش بازار اســت. ۱- بیت کوین- قیمت: ۳۰ هزار و 
۳۱۶.۱۴ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۰.۳۲ درصد 
افزایش- تغییرات قیمتی یــک هفته اخیر: ۰.۴۸ درصد افزایش 
۲- اتریوم- قیمت: ۱۹۲۹.7۸ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت 
گذشــته: ۰.۱۸ درصد افزایش- تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: 
۳.۶۴ درصد افزایش ۳- تتر- قیمت: ۱.۰۰ دلار- تغییرات قیمتی 
۲۴ ساعت گذشــته: ۰.۰۱ درصد کاهش- تغییرات قیمتی یک 
هفتــه اخیــر: ۰.۰۰ درصد افزایش ۴- بایننــس کوین- قیمت: 
۲۴۳.۵۰ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۲.۲۲ درصد 

کاهش- تغییرات قیمتی یک هفته اخیر:  ۴.۰۰ درصد افزایش
۵- یــو اس دی کویــن - قیمــت: ۱.۰۰ دلار- تغییرات قیمتی 
۲۴ ساعت گذشــته: ۰.۰۱ درصد افزایش- تغییرات قیمتی یک 
هفته اخیــر: ۰.۰۱ درصد افزایش ۶-  ریپــل- قیمت: ۰.7۵۵7 
دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۵.۵۴ درصد افزایش- 
تغییرات قیمتی یک هفته اخیر ۶۱.۸۸ درصد افزایش 7-  کاردانو

قیمت: ۰.۳۱۸۲ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۰.۹۰ 
درصد کاهش- تغییرات قیمتــی یک هفته اخیر: ۱۱.7۰ درصد 
افزایش ۸ - دوج کوین- قیمت: ۰.۰7۰۳ دلار- تغییرات قیمتی 
۲۴ ساعت گذشــته: ۰.۹۱ درصد کاهش- تغییرات قیمتی یک 
هفته اخیــر: ۸.۴۶ درصد افزایش ۹-  ســولانا- قیمت: ۲۸.۱۲ 
دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ساعت گذشته: ۲.۸۸ درصد افزایش- 
تغییرات قیمتی یک هفته اخیر: ۳۲.۰7 درصد افزایش ۱۰ - پولکا 
دوت- قیمت: ۵.۳۹ دلار- تغییرات قیمتی ۲۴ ســاعت گذشته: 
۰.۳۱ درصــد افزایش- تغییرات قیمتی یــک هفته اخیر: ۶.7۱ 

درصد افزایش

بانک مرکزی »دســتورالعمل وجوه اداره 
شــده )ریالی(« را با رویکــرد همگرایی 
موضوعات مرتبط با وجوه اداره شده پس 
از تصویب در جلسه مورخ شورای پول و 
اعتبار ۳۰     /۳     /۱۴۰۲ به شبکه بانکی کشور 
ابلاغ کرد. دســتورالعمل وجوه اداره شده 

)ریالی( به شبکه بانکی ابلاغ شد
به گزارش ایلنا از بانک مرکزی، خدمات 
مربوط بــه »وجوه اداره شــده« همواره 
بخش قابــل توجهی از خدمــات بانکی 
شــبکه بانکی کشور را به خود اختصاص 
داده است. تاکنون ضوابط مربوط به وجوه 
اداره شــده در قالب غیرقرض الحسنه، با 
عنــوان »مقررات مربوط بــه وجوه اداره 
شده« مصوب جلسه مورخ ۱۴      /۲      /۱۳۵۵ 
شورای پول و اعتبار ابلاغی طی بخشنامه  
 ۱۳۵۵/      ۲/      ۳۰ مــورخ  نب       /۳۰۰  شــماره 
و در قالــب قرض الحســنه، تحت عنوان 
»شـــرایط و ضـوابط افتتـــاح حـساب 
قرض الحسنه ویژه« مصوب جلسه مـورخ 
۳      /۶      /۱۳۶۹ شـورای پـول و اعتبـار ابلاغی 
طی بخشنامه شــماره نب       /۲۲۳۱ مورخ 
۱۴      /۶      /۱۳۶۹ و اصلاحیه هــای بعدی آن، 
ملاک عمل بوده اســت. بر این اساس و 
با عنایت به گذشت ســالیان متمادی و 
تصویب برخی احــکام قانونی و مقرراتی 
مربوط بــه این موضوع نظیــر بند )ب( 
مــاده )۱7( »قانــون برنامه پنج ســاله 
ششــم توســعه اقتصــادی، اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اســلامی ایران«، بند 
)الف( ماده )۲۰( »قانــون احکام دایمی 
برنامه های توســعه کشــور« و بند )ل( 
مــاده ۲۸ »قانون الحــاق برخی مواد به 
قانون تنظیم بخشــی از مقــررات مالی 
دولت )۲(«، به روزرســانی ضوابط ناظر 
بر وجوه اداره شده ضروری می نمود.  لذا 
با نظرداشــت این که قرض الحسنه ویژه 
همان عملیــات وجوه اداره شــده بوده 
که بر مبنای عقد قرض الحســنه صورت 
می گیــرد، ضوابط واحــدی تحت عنوان 
»دستورالعمل وجوه اداره شده )ریالی(« 

بــا رویکرد همگرایی موضوعات مرتبط با 
وجوه اداره شــده تدوین و در یک هزار و 
سیصد و شــصت و یکمین جلسه مورخ 
۳۰     /۳     /۱۴۰۲ شورای پول و اعتبار مطرح 
و به تصویب رسید. اهم احکام مذکور در 
دستورالعمل موصوف به شرح زیر است: 
۱-    دســتورالعمل یاد شده صرفاً ناظر 
بر وجوه اداره شــده غیردولتی می باشد. 
۲-    شــرایط اعطای تسهیلات از محل 
وجوه اداره شــده دولتی که در پیوست 
قوانین ازجمله قوانین بودجه ســنواتی از 
محل منابع بودجه عمومی یا منابع داخلی 
برنامه  دستگاه های اجرایی مربوط تحت 
کمک های فنی و اعتباری و یا اجتماعی 
وبه منظور تحقق اهداف ســرمایه   گذاری 
و توســعه فعالیت بخش های خصوصی و 
تعاونی در قالب تسهیلات تلفیقی و یارانه 
سود تسهیلات از طریق قرارداد عاملیت 
با مؤسسه اعتباری برای واگذارنده اعتبار 
پیش بینی می گردد، از جمله نحوه تلفیق 
وجوه مزبور با منابع مؤسســه اعتباری، 
توزیــع وجوه، حداکثر مبلغ تســهیلات 
اعطایی به هر متقاضی، تعیین نوع وثایق 
و تضامیــن و نحوه ارزیابــی آن ها، نحوه 
اعتبارسنجی متقاضی، نوع عقد، نرخ سود 
قرض الحسنه  کارمزد  اعطایی /  تسهیلات 
اعطایــی، وجه التزام تأخیــر تأدیه دین، 
مدت و نحوه بازپرداخت، نحوه نظارت بر 

مصرف و پذیرنده ریســک نکول، حسب 
مورد مطابق با قوانیــن و ضوابط مربوط 
از جمله آیین نامــه اجرایی بند )ل( ماده 
)۲۸( قانون الحــاق برخی مواد به قانون 
تنظیم بخشــی از مقــررات مالی دولت 
)۲( مصوب جلســه مورخ ۲۶ /۱۰ /۱۳۹۵ 
هیأت وزیــران و اصلاحیه های آتی آن و 
در چارچوب قرارداد عاملیت می باشد. ۳-    
وجوه صندوق توسعه ملی نزد مؤسسات 
اعتباری از شــمول مفاد دســتورالعمل 
مذکور خارج بوده و تابع ضوابط و مقررات 
خاص خود می باشــد. ۴-    قراردادهای 
وجــوه اداره شــده، منعقــده فی مابین 
واگذارنــده وجوه و بانک ها و مؤسســات 
اعتباری غیربانکی مســتلزم تأیید توسط 
بانک مرکزی نمی باشــد.۵-    بانک ها و 
مؤسســات اعتباری غیربانکی می توانند 
عملیــات وجــوه اداره شــده را صرفاً با 
استفاده از منابع واگذارنده و یا به صورت 
تلفیقی از منابع خــود و واگذارنده انجام 
دهند. ۶-   چنان چه عملیات وجوه اداره 
شــده صرفاً با استفاده از منابع واگذارنده 
انجام شــود، ریســک نکول تســهیلات 
اعطایــی بر عهده واگذارنــده و در وجوه 
اداره شده تلفیقی، ریسک نکول تسهیلات 
اعطایی از محل منابع بانک ها و مؤسسات 
اعتبــاری غیربانکی، بر عهــده بانک ها و 
می باشد.  غیربانکی  اعتباری  مؤسســات 

7-    در عملیات وجوه اداره شــده، هم 
در بخش پذیرش سپرده و هم در مرحله 
نرخ های سود / اعطای تسهیلات،  رعایت 

کارمزد مصوب شورای پول و اعتبار الزامی 
می باشــد. ۸-    ریسک عدم بازپرداخت 
تسهیلات اعطایی از محل وجوه اداره شده 
)اصل و سود /کارمزد متعلقه( می تواند در 
چارچوب قــرارداد عاملیــت و به هزینه 
واگذارنــده بیمه شــود. ۹-    بانک ها و 
مؤسســات اعتباری غیربانکــی مجازند، 
اعتبارسنجی متقاضیان دریافت تسهیلات 
از محل وجوه اداره شده را شامل بررسی 
وضعیــت مطالبــات غیرجــاری، چک 
برگشــتی، توانایــی بازپرداخت و اهلیت 
اعتباری وی یا بررسی توجیه فنی، مالی 
و اقتصادی طرح موضوع تسهیلات وجوه 
اداره شده را منوط به این که شرح خدمات 
اعتبارســنجی به صورت دقیق و شفاف 
توام با نــرخ کارمزد مربــوط در قرارداد 
عاملیت ذکر شــده باشــد، انجام دهند. 
۱۰-    چنان چه عملیات وجوه اداره شده 
صرفاً با استفاده از منابع واگذارنده انجام 
شــود، تســهیلات اعطایی از آن محل از 
محاســبه در حدود مقرر در ضوابط ناظر 
بر فعالیت بانک ها و مؤسســات اعتباری 
غیربانکی مســتثنی می باشــد و لیکن، 
در وجوه اداره شــده تلفیقی، تسهیلات 
اعطایی از محل منابع بانک ها و مؤسسات 
اعتباری غیربانکی وفــق ضوابط مربوط، 
تعیین شده  حدود  محاســبه  مشــمول 
در مقــررات ناظر بر فعالیــت بانک ها و 
مؤسســات اعتباری غیربانکــی از جمله 
مقررات احتیاطی می شود.   خاطرنشان 
می سازد، تمامی ضوابط و مقررات مغایر 
از جمله " مقــررات مربوط به وجوه اداره 
شده" موضوع بخشنامه شماره نب /۳۰۰ 
مورخ ۳۰ /۲ /۱۳۵۵ و اصلاحیه »شرایط و 
ضوابط افتتاح حساب قرض الحسنه ویژه« 
موضوع بخشنامه شــماره ۲۵۲۶۹۳   /۹۱ 
تلقی  کان لم یکن  مــورخ ۲۳   /۰۹   /۱۳۹۱ 

می گردد.

دستورالعمل وجوه اداره شده 
)ریالی( به شبکه بانکی ابلاغ شد

بانک ســپه موفق به کســب بیشترین ســهم از بازار تراکنش های شبکه بانکی در خردادماه ســال جاری شد کد خبر : 
۱۵۲۸۶۰ به گزارش ایبِنا، بانک ســپه براســاس گزارش ماهانه اقتصادی شبکه شاپرک، موفق به کسب بیشترین سهم از 
بازار تراکنش های شــبکه بانکی و نیز کســب رتبه نخست در تعداد تراکنش های کارتخوان فروشگاهی در خردادماه سال 
جاری شــد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک ســپه، این بانک با اختصاص ۱7.۳7 درصد، بیشترین سهم بازار تعدادی 
تراکنش های شــبکه بانکی و نیز با کســب ۱۸.۶۱ درصد از کل تعداد تراکنش های ابزار کارتخوان فروشگاهی، در جایگاه 
نخســت قرار گرفت. براساس این گزارش، بانک سپه با کسب سهم ۱۱.۲۹ درصدی جزو بانک های برتر با بیشترین سهم 
از تعداد کارت های بانکی تراکنش دار در شــبکه پرداخت قرار گرفت و موفق به کســب بیشترین اختلاف مثبت در تعداد 

تراکنش های مورد پذیرش شد.

مدیرعامــل بانــک صنعت و معدن اعلام کرد: تمرکز تمامی فعالیت های این بانک بر محــور تحول دیجیتال قرار دارد. کد خبر : 
۱۵۲۸۳۱ بــه گزارش ایبِنا به نقل از بانک صنعت و معدن، جلســه ارزیابــی تحول دیجیتال بانک صنعت و معدن با حضور علی 

خورسندیان مدیرعامل، اعضای هیأت مدیره، هیأت عامل و مدیر امور فناوری اطلاعات و ارتباطات و جمعی دیگر از مدیران بخش های مرتبط این بانک و همچنین 
کارگروهی از وزارت اقتصاد به ریاست قربان اسکندری مدیرکل دفتر امور بانکی و بیمه این وزارتخانه برای بررسی دستاورد های عملی نقشه راه تحول دیجیتال تشکیل 
شد. در این نشست، خورسندیان با تاکید بر تمرکز فعالیت های بانک صنعت و معدن بر محور تحول دیجیتال اظهار داشت: اقدامات و فعالیت های مرتبط با طرح تحول 
را به منظور ارائه خدمات مطلوب به مشتریان از مهمترین وظایف خود می دانیم و تمامی بخش های این بانک سیاست ها و برنامه های خود را حول محوریت این موضوع 
مهم، تعیین نموده و اجرا می کنند. وی افزود: طرح تحول بانکداری دیجیتال بانک صنعت و معدن شامل دوازده پروژه مختلف می باشد که سامانه های نوین متعددی بر 
اساس این طرح، اجرایی شده و مورد بهره برداری قرار گرفته است. در ادامه این نشست، اسکندری نیز ضمن تشکر از اقدامات بانک صنعت و معدن خاطرنشان کرد: 
رمز موفقیت در اجرای طرح تحول دیجیتال ایجاد یکپارچگی در تمام ارکان آن است. وی افزود: خروجی طرح تحول دیجیتال می بایست اثر خود را بر شاخص های 

عملکردی و صورت های مالی بانک نشان دهد.

بر اساس گزارش شبکه شاپرک صورت گرفت

کسب رتبه برتر بانک سپه در تعداد تراکنش های 
شبکه پرداخت در خردادماه سال جاری

تمرکز فعالیت های بانک صنعت و معدن بر محور 
تحول دیجیتال
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گزیده خبر

ادعای عجیب مقام اوکراینی 
درباره انفجار پل کریمه

سخنگوی فرماندهی جنوبی نیروهای اوکراین مدعی شد که حادثه پل کریمه 
می تواند اقدامی تحریک آمیز از سوی خود مسکو بوده باشد! به گزارش ایسنا، 
به نقل از خبرگزاری رویترز، ناتالیا هومنیوک، سخنگوی فرماندهی جنوبی 
نیروهای اوکراین گفت: این اقدامات تحریک آمیز راهکار همیشگی مقامات 
روســیه و کریمه برای حل مشکلات است. کمیته ملی ضدتروریسم روسیه 
امروز اعلام کرد که پل کریمه هدف یک حمله »تروریستی« واقع شده است.

اظهارات این ســخنگوی اوکراینی در حالی مطرح می شود که منابعی آگاه 
در ســرویس امنیتی اوکراین به خبرگزاری فرانســه گفتند: حمله امروز به 
پل کریمه یک عملیات ویژه از ســوی ســرویس اطلاعاتی و نیروی دریایی 
اوکراین بود. این منابع اظهارات کمیته ملی ضدتروریســم روســیه را تأیید 
کردند که گفته بود حمله به پل کریمه با اســتفاده از زیردریایی های بدون 
سرنشین انجام شده است. پل کریمه راه ارتباطی زمینی میان سرزمین اصلی 
روسیه و شبه جزیره کریمه در جنوب اوکراین است که روسیه در ۲۰۱۴ آن 
را به خاک خود ضمیمه کرد. پیش تر ســخنگوی سازمان اطلاعات دفاعی 
اوکراین گفت: تخریب بخشــی از پل کریمه می تواند مشکلات لجستیکی 
برای نیروهای روسیه ایجاد کند. این همچنین در حالی است که »الکساندر 
سیرسکی«، فرمانده نیروهای زمینی اوکراین شب گذشته در کانال تلگرامی 
خود نوشــت: »شب بخیر اوکراینی ها. همچنین، در تدارک یک لالایی برای 

اشغالگران هستیم.«

 دمشق انتظار خروج ما از سوریه را نداشته باشد
رئیس جمهــوری ترکیه با بیان اینکــه قرارداد غلات 
دریــای ســیاه دیگــر به تاریــخ پیوســته، گفت که 
دمشــق نباید انتظار داشته باشــد که ترکیه از سوریه 
خارج شــود. به گزارش ایســنا، به نقل از خبرگزاری 
اسپوتنیک، رجب طیب اردوغان که مجموعه  سفرهای 
خود به کشــورهای حاشــیه خلیج فارس را از امروز 
)دوشنبه( آغاز می کند، در فرودگاه آتاتورک استانبول 
و پیش از عزیمت به عربســتان سعودی گفت: توافق 
صادرات غلات اوکراین حالا دیگر به صندوقچه تاریخ 
پیوســته اســت. او با این حال، گفت که قصد دارد در 
سفر برنامه ریزی شده ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری 
روسیه به ترکیه، مسئله صادرات غلات را با او در میان 
بگذارد. رئیس جمهوری ترکیه متذکر شــد که آنکارا 
تــا لحظات آخر تمام تلاش خــود را برای تمدید این 
قرار داد به کار بســت، اما نتیجه ای حاصل نشد. یکی 
از اثــرات بین المللی جنگ اوکرایــن، محدودیت های 
پیش آمــده برای صــادرات غلات اوکراین و روســیه 
اســت. با آغاز جنگ و مسدود شــدن بنادر صادراتی 

اوکراین، ســازمان ملل و ترکیه میانجی گری کردند و 
توافقی برای ازســرگیری صادرات غلات اوکراین وضع 
شــد که توافق غلات دریای ســیاه نام گرفت. در روز 
پنجشنبه هفته گذشته ولادیمیر پوتین اعلام کرد که 
در حال بررســی گزینه خروج از این توافق اســت، تا 
وقتی که نگرانی ها و دغدغه های روسیه برطرف شود. 
اردوغان با بیان اینکه طرف روس هم به ادامه صادرات 
غلات از دریای ســیاه تمایل دارد، گفت که قرار است 
هاکان فیدان، وزیر خارجه ترکیه دراین باره با سرگئی 
لاوروف، همتای روس خود گفت وگو کند. او همچنین 
با بیان اینکه هرگز درِ گفت وگو را بر روی بشــار اسد، 
رئیس جمهوری ســوریه نبسته، گفت: او می خواهد ما 
از سوریه خارج شــویم، اما ما داریم با تروریست هایی 
که به مرزهایمــان حمله کرده اند مبــارزه می کنیم. 
رئیس جمهــوری ترکیــه گفت که انتظــار رویکردی 
عادلانه از ســوریه دارد و اگر چنین باشــد، آنکارا هم 

سعی می کند موانع را از سر راه بردارد.

در سایه تلاش های آمریکا برای تحقق یک موفقیت میدانی پیشدستانه در سوریه برای جلوگیری از محدودیت های احتمالی علیه 
حضور غیرقانونی نظامی این کشور در سوریه و به ویژه با نزدیک شدن به توافق احتمالی دمشق و آنکارا که حضور نظامی آمریکا 
در خاک سوریه را رد می کنند، آمریکا به تشدید تنش در شرق سوریه ادامه می دهد. به گزارش ایسنا، به نقل از روزنامه الاخبار 
لبنان، آمریکا تجهیزات نظامی جدیدی را وارد پایگاه های خود در شــرق ســوریه و مشخصا در میدان نفتی العمر و میدان گازی کونیکو در نزدیکی شهر المیادین در 
دیرالزور کرده اســت. به گفته منابع آمریکا ســامانه های موشکی و جنگ سایبری را نصب کرده است. همچنین گروه های هم پیمان واشنگتن تجهیزات گسترده ای را 
به اطراف این منطقه گسیل کرده اند. این عملیات بیشتر شبیه عملیات مصون کردن عمیق ارتش آمریکا در برابر هرگونه حمله ای است. تحرکات شتاب زده آمریکا 
همزمان با افزایش صحبت ها درباره طرح آمریکا درباره مناطق مرزی با عراق است. آمریکا قصد دارد راه های امدادرسانی به گروه های مقاومت در بادیه سوریه یا حتی 
در لبنان را که به عقیده این کشور »تهدیدی علیه امنیت اسرائیل« است، ببندد. برای همین باید طرف مقابل یعنی گروه های مقاومت برای ممانعت از هرگونه حملات 
آمریکا آماده باشند. فرماندهان گروه های سوریه نیروهای آمریکایی را به پاسخی جدی در صورت نزدیک شدن به مناطق تحت سیطره دولت سوریه تهدید کرده اند.  

مدودف امروز )دوشــنبه( گفت، پس از حمله به پل کریمه، روســیه باید آنچه را که خودش آن را رهبری ارشــد 
"تشــکیلات تروریستی" خواند، نابود کند. به گزارش ایســنا، به نقل از خبرگزاری رویترز، مسکو اعلام کرد که در 
جریان حمله به پل کریمه یک دختربچه زخمی و والدینش هم کشــته شــدند. دولت روسیه سرویس های ویژه 
اوکراین را مسئول این حمله دانست.  دیمیتری مدودف، معاون رئیس شورای امنیت روسیه همچنین اعلام کرد، 
پس از این حمله دولت روسیه باید عاملان تروریستی این حمله را از بین ببرد. ارتش اوکراین گفته که روسیه در 
این حمله دست داشته اما رسانه های اوکراینی گزارش کردند که سرویس های امنیتی این کشور با زیردریایی های 
بدون سرنشین این پل را هدف قرار دادند. کانال تلگرامی "گری زون" مرتبط با گروه واگنر نیز گزارش کرد، این پل 

احتمالا به وسیله یک زیردریایی هدایت پذیر از سوی اوکراین تخریب شده است.

تشدید تنش در شرق سوریه و هشدار درباره 
درگیری نیابتی بین آمریکا و روسیه

مدودف: پس از حمله کریمه باید سران 
تشکیلات تروریستی را نابود کنیم
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منصــور یاقوتی می گوید: برای کتاب خوان کــردن بچه ها به معلم هایی نیاز داریم 
که ادبیات کودک را بشناســند و وقت خود را برای پرورش کودکان بگذارند.  این 
نویســنده پیشکسوت در گفت وگو با ایســنا درباره مسئله کتاب خوانی کودکان و 
نوجوانــان و راهکارهایی که برای کتاب خوان کردن بچه ها وجود دارد، اظهار کرد: 
کتاب در شرایط امروز وضعیت اسف انگیزی به خود گرفته است؛ یک مقایسه ساده 
وضعیت امروز کتاب با حدود ۵۰ ســال پیش نشــان می دهد روزگار کتاب به چه 
ســرانجامی دچار شده است. ۵۰ سال پیش، تیراژ رسمی آثار خود من مانند همه 
آثاری که بیرون می آمد، پنج هزار نســخه بود.   او افزود: آثاری که حدود نیم قرن 
پیش برای بچه ها منتشر می شد، ۱۰ تا ۳۰ هزار نسخه داشت، خوب هم استقبال 
می شــد؛ کتاب هایی مانند »آهوی گردن دراز« یا »توکایی در قفس« که در کانون 
پرورش فکری منتشر شده است. الان تیراژ کتاب بزرگسال باورکردنی نیست. تیراژ 
کتاب در کشــورمان که جمعیت ۸۰ میلیون  نفری دارد به ۱۰۰ نســخه رسیده و 
حداکثر ۵۰۰ نســخه است. این تیراژ برای یک دبیرستان کفایت می کند نه کشور 
بزرگی مانند ایران. یاقوتی ســپس گفت: در این شرایط، پاسخ به پرسشی که شما 
مطرح کردید، خیلی دشوار است. برای کتاب خوان کردن بچه ها باید تیراژ کتاب بالا 
برود، این میســر نیست مگر این که آموزگاران در مدارس ابتدا خودشان با ادبیات 
کودک و نوجوان آشنا باشند و بتوانند آثاری را که برای بچه ها منتشر می شوند به 
دانش آموزان معرفی کنند و آن ها را تشــویق کنند که کتاب ها را تهیه کنند. پس 
اول باید در مدارس، دبیرســتان ها و دانشگاه ها، آموزگاران یا استادان دانشگاه که 
وظیفه تعلیم وتربیت بچه ها را عهده دار هستند، خودشان به کتاب علاقه مند باشند، 
کتاب را بشناسند، خواننده کتاب باشند تا بتوانند کتاب های مفید را به دانش آموزان 
معرفی کنند که قدم اول است. او با یادآوری دورانی که خود در روستاها معلم بوده 
است، گفت: در آن زمان یکی از کارهایی که می کردم این بود که کتاب های کودک 
منتشرشده را می خواندم و آثاری را که از نظر خودم از نظر محتوا، تکنیک و زبان 
مفید و باارزش بودند شناســایی می کردم. اگر ۴۷ محصل داشتم به همان تعداد 
کتاب می خریدم و به بچه ها می گفتم هرکس نمره ۱۰ بگیرد - می دانســتم همه 
می گیرند - این کتاب به آن ها هدیه می شــود. الان کدام معلم این کار را می کند؟ 
فکر نمی کنم کسی باشد که الان این کار را انجام دهد. این نویسنده یکی دیگر از 
کارهایی را که در زمان معلمی برای کودکان انجام داده، انتشار کتاب های کودکان 
عنوان کرد و گفت: پنج ســال معلم روســتا بودم. یکی از کارهایم این بود که از 
نوشته های شاگردان ابتدایی ام، کودکان ۹ تا ۱۲ساله، کتاب هایی منتشر کردم که 
با اســتقبال بسیار زیادی در سطح جامعه روبه رو شد. به نحوی که وزارت فرهنگ و 
هنر آن دوره که وزیرش آقای پهلبد بود، شخصاً با من تماس گرفت. اشتباه ما این 
بود که ابتدا اثر یک محصل را منتشــر کرده بودیم. آقای پهلبد از من می خواست 
شــاگرد را با خودم به تهران ببرم تا بورسیه ای در اختیار او بگذارند به امریکا برود. 
این کودک ۱۰ سال بیشتر نداشت، پدر هم نداشت و زبان هم بلد نبود. خواستند 
من هم مصاحبه رادیویی داشــته باشم که قبول نکردم و خواستم برای آن کودک 
کتاب بفرســتند و تلفن را قطع کردم. او ادامــه داد: بعد از آن دیدیم که باید کار 
جمعی بکنیم. عنوان کتاب اول »پشت دیوار برف« بود. در آن ها سال ها برف انبوه 
می بارید و روســتایی ها در برف می ماندند. آن زمان وزارت فرهنگ اصرار داشــت 
معلم بچه ها شناخته شود. به ناشر گفته بودند معلم بچه ها را باید بشناسیم وگرنه 
مجوز نمی دهیم. ناشــر نیز گفته یک بچه برای من آورده و از زیر بار این موضوع 
شانه خالی کرده بود که کتاب خمیر شد. فقط دو نسخه در دست من مانده بود که 
هنوز هم هست.  او افزود: بعد معلم شهر شدم و کلاس پنجم ابتدایی؛ باز خواستم 
نوشــته های بچه ها را منتشر کنم که دو کتاب منتشــر شد؛ »یک جو زندگی« و 
»بچه های کرمانشــاه«. می خواســتم این کار تداوم پیدا کند، منتها مجوز ندادند.  
یاقوتی خاطرنشــان کرد: در شرایط فعلی چنین معلم هایی را در سطح کشور نیاز 
داریم که به ادبیات و بچه ها علاقه مند باشــند و زندگی خود را وقف بچه ها کنند، 
از خودشان هم مایه بگذارند تا برای آن ها کتاب بخرند و در اختیار بچه ها بگذارند. 
یا کتابخانه های کوچکی در مدارس به وجود بیاورند تا کتاب در دســترس بچه ها 
قرار بگیرد. کودکان به کتاب دسترســی ندارند و باید مدارس کتاب در اختیارشان 
باشــد.   او ســپس بیان کرد: دشوار است و فکر نمی کنم کسانی باشند که چنین 
کارهایی بکنند. این موضوع باید حل شود و تا این موضوع حل نشود که معلم هایی 
داشته باشیم که زندگی خود را وقف تعلیم وتربیت بچه ها کنند این موضوع پیش 
نمــی رود. منصور یاقوتی در پایان گفت: موضوع بعدی انتشــار کتاب های مفید و 
مناســب برای بچه ها با تیراژ بالاســت؛ تیراژ برای کودکان باید حداقل ۱۰ هزار تا 
۳۰ هزار نسخه باشد و در شبکه وسیع در مدارس و کتاب فروشی های کشور توزیع 
شــود. این کارها هم انجام نمی گیرد. وضعیت جدیدی نیز به وجود آمده و قیمت 
کتاب به شکل سرســام آوری بالا رفته و تهیه کتاب برای بچه ها دشوار است. باید 
مدیران مدارس، معلمان و خیریه ها کمک کنند تا کتاب مناسب و ارزان در اختیار 

کودکان قرار گیرد.

گفت وگو با منصور یاقوتی

برای کتاب خوان کردن بچه ها چه 
کنیم؟

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

در خانواده دیواری به بلندای یک گوشی! 

پیکمن، یک پیکاپ کوچک، الکتریکی و بامزه

پیکاپ های الکتریکی این روزها خبرســاز شده اند اما هیچ پیکاپی به اندازه ی پیکمن الکتریکی از کشور چین بامزه نخواهد بود. 
این خودرو تنها ۵۷۰۰ دلار قیمت دارد. این پیکاپ دونفره ی جالب محصول کایوون موتورز بوده و با توجه به برگه ی مشخصات 
فنی می توان گفت ظرفیت بار این خودرو یک تن است اما خب ظرفیت واقعی آن تنها ۶۰۰ کیلوگرم می باشد. محفظه بار پشت 
کابین از طرفین و پشت باز شده و بنابراین دسترسی به این بخش از تمامی جهات به آسانی صورت می گیرد. از آنجایی که پیکمن 
پیکاپی الکتریکی است بنابراین کاپوت آن هم به عنوان محفظه بار مورد استفاده قرار گرفته و گنجایش ۶۴ لیتری دارد. نیروبخش 
این کوچولوی دوست داشتنی یک پیشرانه ی AC سنکرون است که نیروی خود را به چرخ های عقب منتقل می کند. باتری ۱۰۰ 
آمپری نصب شــده در مرکز خودرو نیز به پیشــرانه جان می دهد. گفته شده پیکمن با یک بار شارژ می تواند برد ۱۱۰ کیلومتری 

داشته باشد ولی شارژ کامل باتری بین ۸ تا ۱۰ ساعت طول خواهد کشید.

طارمی به میلان اوکی داد
ادعای خبرنگار ایتالیایی طارمی به میلان اوکی داد. خبرنگار سرشناس ایتالیایی مدعی شد که مهدی طارمی با پیشنهاد میلان 
موافقت کرده اســت و راهی این تیم خواهد شد. به گزارش ایسنا و به نقل از OnsidrAr، درخشش مهدی طارمی در پورتو باعث 
شــده است تا این مهاجم ایرانی مورد توجه تیم های بزرگ اروپایی قرار گیرد. میلان رسما با این بازیکن وارد مذاکره شده است. 
متئو مورتو، خبرنگار سرشــناس ایتالیایی، مدعی شــده است که مهدی طارمی با پیشنهاد میلان موافقت کرده و راهی این تیم 
خواهد شــد. میلان برای انتخاب جایگزین زلاتان ایبراهیموویچ روی طارمی دســت گذاشته است. البته تنها این تیم نیست که 
خواستار جذب مهاجم ایرانی پورتو است. تیم های بایرن مونیخ، منچستریونایتد و اینتر هم مشتری این بازیکن هستند و باید دید 

که او در نهایت چه تصمیمی می گیرد.

پیشنهاد

چهره روز

موش ها و آدم ها

 Of Mice کتاب موش ها و آدم ها بــا عنوان اصلی
and Men رمــان کوتاهی از جان اســتاین بک – 

John steinbeck – نویســنده آمریکایی است. جان 

اســتاین بک در ســال ۱۹۶۲ به خاطر آثارش و 
به خصوص به خاطر دو کتابِ خوشــه های خشم 
و موش هــا و آدم ها توانســت برنــده جایزه نوبل 
شود. موسســه نوبل در وصف او و آثارش نوشته 
است: به خاطر تصویرســازی و رئالیستیک بودن 
نوشته هایش، و ترکیب کردن حس طنز دلسوزانه 
و ادراک اجتماعی حساس. رمان موش ها و آدم ها 
یکی از کتاب های حســاس و تاثیرگذار در زمان 
خــود بود و ســال ها در آمریکا جــزء کتاب های 
ممنوعه به شمار می رفت. خلاصه رمان موش ها و آدم ها. داستان این کتاب در مورد جورج 
و لنی است. دو نفری که ویژگی های بسیار متفاوتی با هم دارند اما هر دو کارگر کوچنده اند. 
برای پیدا کــردن کار، از مزرعه ای به مزرعه دیگر می روند و بــه امید اینکه روزی بتوانند 
زمین و مزرعه اختصاصی خودشــان را داشته باشند زندگی می کنند. جورج، فردی باهوش 
و وفادار است که جثه بسیار ریزی دارد و دوستش لنی، فردی سبک مغز و مهربان است که 
جثه ای عظیم دارد. قدرت لنی همیشــه مورد توجه کارفرماها است و این نقطه قوتی برای 
آنان در جهت پیدا کردن کار محســوب می شــود. اما مشکل اصلی لنی، سبک مغز بودنش 
نیســت، چراکه همیشه جورج را در کنار خود دارد و او می تواند در مواقع لازم کنترل کار 
را در دست بگیرد. مشکلی اصلی لنی این است که قلب مهربانی دارد و همچنین نمی تواند 

قدرت خود را تحت کنترل داشته باشد.

حبیب سماعی

حبیب ســماعی در ســال ۱۲۸۴ خورشیدی در تهران 
متولد شــد. پــدرش حبیب ســماع حضــور، نوازندهٔ 
سرشــناسِ دوران قاجــار بود و پســرش، حبیب را از 
سن ۴ ســالگی با موسیقی آشــنا کرد حبیب سماعیِ 
خردسال در این زمان، همراه با سنتورنوازی پدر، تمبک 
می نواخت و به دلیل جثهٔ کوچکش، ســاز را روی بالش 
می گذاشت و پدر را همراهی می کرد. پس از ۶ سالگی، 
سماع حضور به آموزش سنتورِ پسرش پرداخت. روح الله 
خالقی در کتاب سرگذشــت موسیقی ایران، در بخشی 
خاطرهٔ خود از نخستین دیدارش با سماع حضور و فرزندِ 
خُردسالش حبیب ســماعی، چنین نگاشته است: »ذکر 
کلمهٔ »سرور«، موجب انبســاط سماع حضور شد و به 
یاد اســتادش افتاد… گفت آری استاد من محمدصادق 
خان سرورالملک بود که او را رئیس می گفتند زیرا در میان نوازندگانِ دربار ناصرالدین شاه همه او را به 
استادی و ریاست قبول داشتند. آبدارباشی که موقع را مناسب دید گفت برای شادی روحِ آن مرحوم که 
استادی مانند شما پرورانده است امشب ما را از نغماتِ زیبای سنتور خود بهره مند کنید. سماع حضور 
مثل کسی که حالت جذبه ای یافته باشد بی تأمل حوله ای روی سنتور کشید و مضراب ها را به دست 
گرفت و شــروع به نواختن کرد. هنوز چند مضراب بیشتر نزده بود که به پسرش اشاره کرد، ضرب را 
بردارد و با او همراهی کند. حبیب کوچک تمبک را به بغل گرفت و نرم نرمک با انگشتان ظریف خود 
بنواخت. دیگر صدائی جز ضربات مضراب اســتاد و پشتیبانی ضرب شنیده نمی شد…«صدای سنتور 
حبیب سماعی در ۱۰ سالگی مورد تأیید و تحسینِ هنرمندانی نظیر: نایب اسدالله و آقا حسینقلی قرار 
گرفت.پس از آن، مدتی به »مدرسهٔ موزیک« به سرپرستی سالار معزز وارد شد و به تحصیل موسیقی 
پرداخت و با نت و تئوری موســیقی آشــنا شد اما از این آموخته ها برای ثبتِ آثار خود بهره نبرد و به 

روش »سینه به سینه« هنرش را ادامه داد.

فرهنگ

نمایشــگاه مــروری بربازتاب جریان عاشــورا در هنرهای 
تجسمی معاصر با عنوان »همچنان جاری«، چهارشنبه ۲۸ 
تیرماه همزمان بــا آغاز ماه محرم در موزه هنرهای معاصر 
تهران افتتاح می شود. افتتاح نمایشگاه »همچنان جاری« 
در مــوزه هنرهای معاصر به گــزارش ایلنا به نقل از روابط 
عمومی موزه هنرهای معاصر تهران، نمایشــگاه مروری بر 
بازتاب جریان عاشورا در هنرهای تجسمی معاصر با عنوان 
»همچنان جاری« با آثاری از گنجینه موزه و گنجینه حوزه 
هنری ساعت ۱۷ چهارشــنبه ۲۸ تیرماه  افتتاح می شود 
و از روز ۲۹ تیرماه علاقه مندان می توانند از این نمایشــگاه 
در موزه هنرهای معاصر تهران دیدن کنند.  در نمایشــگاه 
»همچنــان جاری« ۸۰ اثــر از ۳۵ هنرمند از آثار گنجینه 
موزه هنرهای معاصر تهران و گنجینه حوزه هنری از جمله 
محمد حســین حلیمی، محمود جوادی پور، روح ا. . مفیدی، محمد تجویدی، مرتضی ممیز، کاظم چلیپا، 
فرامرز پیلارام، رضا بانگیز، عبدالحمید قدیریان، رحیم ناژفر، محمد گنجی، حبیب ا…صادقی، حسن اسماعیل 
زاده، پرویز کلانتری، سید حسین تفتی، ابوالفضل عمومی، عباس بلوکی فر، علی اکبر لرنی، محمدعلی ترقی 
جاه، صادق تبریزی، رضا حمیدی، احمد خلیلی، محمدفراهانی، حســین همدانی، مرتضی اسدی، حسین 
خسروجردی، مصطفی گودرزی، مرتضی گودرزی، غلامعلی طاهری، علی شیخی، ناصر پلنگی، کامیار صادقی 
و… به نمایش گذاشــته می شود.  علاقمندان می توانند تا ۲۲ شهریورماه از نمایشگاه »همچنان جاری« در 
موزه هنرهای معاصر تهران دیدن کنند.  در بخشــی از یادداشتی که برای این نمایشگاه نوشته شده، آمده 
است: هنر نقش و رنگ نیز سهم خود را برای بیان نبرد خون و شمشیر ادا کرد و همچنان با شمایلی نو، از این 
حماسه سخن می گوید تا هنرهای تجسمی در این روزگار، قالبی گویا و رسا برای بیان حماسه عظیم عاشورا 
باشند. جریان این شیدایی، در گذر زمان، از نقاشی های قهوه خانه ای و پرده های نقالی گرفته، تا رد پایش در 

آثار مکتب سقاخانه و روایت های هنرمندانۀ انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، مشهود است. 

افتتاح نمایشگاه »همچنان جاری« در موزه هنرهای معاصر


	Page 01
	Page 02
	Page 03
	Page 04
	Page 05
	Page 06
	Page 07
	Page 08

